
 
 

IZVJEŠĆE O RADU 

 
 

HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA  

 

za razdoblje od 1. siječnja do 31. prosinca 2017. godine 

                   
AKTIVNOST 
 

       
IZVRŠITELJ 

    
RAZDOBLJE 

1 Redovne aktivnosti HKA-a 
Skupština / Upravni 
odbor / predsjednica / 
Tajništvo 

siječanj - 
prosinac 2017. 

 
1a 

 
Rad tijela, odbora, povjerenstava 
i voditelja 
 

 
Upravni odbor / 
predsjednica / odbori / 
povjerenstva / voditelji  
 

siječanj - 
prosinac 2017. 

1b 

 

Redovni rad Tajništva na 

evidencijama i drugim poslovima 

s članstvom 

Tajništvo siječanj - 
prosinac 2017. 

 
1c 

 
Područni odbori, praćenje 
aktivnosti 

 
Upravni odbor / 
predsjednici vijeća PO 
 

siječanj - 
prosinac 2017. 

 
1d 

 
Provođenje strateških projekata  
HKA-a 

 
Upravni odbor / 
predsjednica 
 

siječanj - 
prosinac 2017. 

 
2 

 
Aktivnosti na nivou koordinacije 
komora 
 

 
predsjednica / glavna 
tajnica 

siječanj - 
prosinac 2017. 

 
3 
 

 
Raspolaganje sredstvima HKA-a 

 
Upravni odbor 

siječanj - 
prosinac 2017. 

 
4 

 
Stručno usavršavanje  

 
voditelj SU-a / Tajništvo 
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 
 

 
5 

 
Arhitektura i djeca (Architecture 
& Children UIA) 

 
Odbor za obrazovanje 
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 
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6 

 
Izdavačka djelatnost / 
informiranje 
 

 
Upravni odbor / 
predsjednica / glavni 
urednik / Tajništvo 
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 

 
7 

 
Suradnja s Udruženjem hrvatskih 
arhitekata (UHA) 
 

 
Upravni odbor /  
predsjednica / PO / 
voditelji 
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 

 
8 

 
Suradnja s fakultetima na kojima 
se odvija nastava arhitekture 
 

 
Upravni odbor / 
predsjednica / voditelji 
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 
 

 
9 

 
Financiranje projekata HKA iz EU 
i drugih fondova  

 
Upravni odbor / odbori 
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 
 

 
10 

 
Dani arhitekata 1.0, 2.0 
 

 
Upravni odbor / 
Organizacijski odbor  
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 

 
11 

 
Zakonodavstvo 

 
Upravni odbor / 
predsjednica / Odbor za 
zakonodavstvo / 
Tajništvo   
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 

 
12 

 
Međunarodna aktivnost 
 

Upravni odbor / 
predsjednica / glavna 
tajnica / Tomislav 
Ćurković / Rajka 
Bunjevac / Dubravko 
Bačić / Mia Roth-Čerina   

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno  

13 
 
Promicanje interesa struke 
 

 
Upravni odbor / 
predsjednica / odbori / 
povjerenstva / voditelji 
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 

14 
 
Ostale aktivnosti 
 

 
 

 
 

 
Hrvatska komora arhitekata (HKA) djelovala je tijekom 2017. godine sukladno Programu 
rada HKA-a za 2017. godinu i Planu prihoda i rashoda HKA-a za 2017. godinu, usvojenim na 
5. redovnoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 12. prosinca 2016. godine.  
HKA je provodila i razvijala inicijative Upravnog odbora vezane uz usvojeni strateški okvir 
poslovanja i Planove rada HKA. 
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1 Redovne aktivnosti HKA-a 
Skupština / Upravni 
odbor / predsjednica / 
Tajništvo 

siječanj - 
prosinac 2017. 

                                  

SKUPŠTINA HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 

Sastav Skupštine: 

Đurđica Bajić, Andrea Barac, Siniša Bjelica, Zoran Boševski, Zoran Brakus, Saša Bui, Rajka 

Bunjevac, Marko Cvjetko, Marko Čulina, Tomislav Ćurković, Romano Duić, Boris Fiolić, 

Tanja Goleš, Maja Huljev Ton, Tihomir Jukić, Željka Jurković, Vladimir Kasun, Neno Kezić, 

Andrea Knez, Nenad Kocijan, Vesna Kresnik Vojnović, Dino Krizmanić, Tomislav Kukin, 

Iskra Lukin, Ivan Ljubić, Vlasta Marčić, Anđa Marić, Mara Marić, Melita Matasić Pajić, Luka 

Matticchio, Joško Miklo, Ante Milas, Dalija Milonja, Ljubomir Miščević, Bruno Nefat, Vedran 

Pedišić, Vinko Penezić, Vladimir Petrović, Alan Leo Pleština, Branimir Rajčić, Tatjana 

Rakovac, Davorin Raos, Predrag Rechner, Doris Smirčić, Lenka Šaran, Mira Tadej Crnković, 

Zoran Veršić, Matija Vinski, Ivo Vojnović, Reno Vrbanec i Tonko Zaninović. 

Skupština je u izvještajnom razdoblju održala 3 sjednice, od čega 2 izvanredne i 1 redovnu 

sjednicu.  

6. izvanredna sjednica Skupštine 

Na 6. izvanrednoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 10. ožujka 2017. godine bilo je 

prisutno 37 članova. 

Odluka sa 6. izvanredne sjednice Skupštine HKA-a: 
 
• Očitovanje HKA-a na traženje Visokog upravnog suda RH u postupcima po 

zahtjevima za pokretanje postupka za ocjenu zakonitosti općih akata - Statuta HKA, 
Pravilnika o natječajima s područja arhitekture, urbanizma, unutarnjeg uređenja i 
uređenja krajobraza i Pravilnika o javnim knjigama i evidencijama HKA, koje je 
podnijelo društvo Dubrovnik International Cruise Port Investment d. o. o. 

  

 

7. izvanredna sjednica Skupštine 

Na 7. izvanrednoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 21. travnja 2017. godine bilo je 

prisutno 35 članova. 

Odluke sa 7. izvanredne sjednice Skupštine HKA-a: 

 

• Izvješće o izvršenju plana prihoda i rashoda HKA za 2016. godinu  

• Izvještaj revizora o obavljenom uvidu u financijsko izvješće za 2016. godinu  

• Prijedlog izmjena i dopuna Statuta HKA   

• Pravilnik o radu Tajništva HKA 

• Pravilnik o izmjenama i dopunama Pravilnika o stegovnom postupanju HKA  
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8. redovna sjednica Skupštine 

Na 8. redovnoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 15. prosinca 2017. godine bilo je prisutno 

35 članova. 

Odluke s 8. redovne sjednice Skupštine HKA-a: 
 
• Program rada HKA za 2018. godinu 
• Rebalans proračuna prihoda i rashoda HKA za 2017. godinu 
• Proračun prihoda i rashoda HKA za 2018. godinu 
• Odluka o izmjenama i dopunama Odluke o administrativnim naknadama HKA 
• Godišnji okvirni plan sjednica Skupštine HKA za 2018. godinu 
• Pravilnik o stručnom nadzoru nad radom članova HKA 
 
 
UPRAVNI ODBOR 

Sastav Upravnog odbora: 

Predsjednica: Željka Jurković 

Zamjenik predsjednice:  Ivan Ljubić  (do 13. rujna 2017. godine) 

Zamjenica predsjednice:  Lenka Šaran  (od 18. listopada 2017. godine) 

Članovi: Zoran Brakus, Rajka Bunjevac, Tomislav Ćurković, Nenad Kocijan, Vladimir 

Petrović, Branimir Rajčić 

 

Upravni odbor je u izvještajnom razdoblju održao 12 sjednica, od čega 8 redovnih i 4 dopisne 

(elektronske) sjednice. 

Redovne sjednice Upravnog odbora održane su: 

 16. sjednica -   2. veljače 2017. godine, 

 17. sjednica - 23. veljače 2017. godine, 

 18. sjednica -   5. travnja 2017. godine, 

 19. sjednica - 12. lipnja 2017. godine, 

 20. sjednica - 13. rujna 2017. godine, 

 21. sjednica - 18. listopada 2017. godine, 

 22. sjednica - 18. studenog 2017. godine, 

 23. sjednica - 15. prosinca 2017. godine. 

 

Dopisne (elektronske) sjednice Upravnog odbora održane su: 

 10. dopisna sjednica –   4. svibnja 2017. godine, 

 11. dopisna sjednica – 18. svibnja 2017. godine, 

 12. dopisna sjednica –   5. srpnja 2017. godine, 

 13. dopisna sjednica – 18. srpnja 2017. godine. 
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1a 

 
Rad tijela, odbora, povjerenstava i 
voditelja 
 

 
Upravni odbor / 
predsjednica / odbori 
/ povjerenstva / 
voditelji  

siječanj - prosinac 
2017. 

 
 
NADZORNI ODBOR  
 
Sastav Nadzornog odbora: 
Predsjednik: Srećko Merle  
Članovi: Tamara Stantić Brčić i Zdenko Selaković 
 
Nadzorni odbor je u izvještajnom razdoblju održao 3 sjednice, od čega 2 redovne i 1 dopisnu 
sjednicu. 
 
Redovne sjednice Nadzornog odbora: 

• 5. sjednica - 2. ožujka 2017. godine, 

• 6. sjednica - 1. prosinca 2017. godine, 

• 2. dopisna (elektronska) sjednica – 5. travnja 2017. godine. 
 
Nadzorni odbor je prihvatio tekst očitovanja HKA-a na traženje Visokog upravnog suda RH, 
te analizirao i prihvatio prijedloge akata i odluka HKA-a, kao i davao preporuke za daljnja 
postupanja. 

 
Opširnije u Izvješću o radu Nadzornog odbora. 
 
 
ODBOR ZA FINANCIJE 
 
Sastav Odbora za financije: 
Predsjednica: Željka Jurković  
Članovi: Vlatka Vidović i Tomislav Ćurković 
 
Odbor za financije održao je dvije sjednice:      

• 29. ožujka 2017. godine, 

• 13. listopada 2017. godine. 
 
Odbor je izvršavao svoje redovne godišnje aktivnosti (financijska izvješća, planovi). 
 
 
ODBOR ZA ZAKONODAVSTVO 
 
Sastav Odbora za zakonodavstvo: 
Predsjednik: Ivan Ljubić 
Članovi: Lenka Šaran, Brankica Petrović, Ranko Radunović, Gorana Matić, Zofi Jerič - 
Bilogrević, Melita Matasić Pajić 
 
Odbor za zakonodavstvo je održao jednu sjednicu: 

• 25. listopada 2017. godine. 
 
Na sjednici je dogovoreno pokretanje inicijative za izmjenu članka 12. Pravilnika o uvjetima 
za fizičke i pravne osobe radi dobivanja dopuštenja za obavljanje poslova na zaštiti i 
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očuvanju kulturnih dobara (NN 74/03), te izrada stručnog mišljenja o značenju pojma 
projektantski nadzor. 
Odbor je sudjelovao u izradi stručnog mišljenja HKA o značenju pojma „grafički prikaz“ iz čl. 
81., st. 2. Zakona o gradnji (NN 153/13, 20/17), te je u tijeku godine sudjelovao u postupcima 
savjetovanja sa zainteresiranom javnošću vezanima uz struku, posebno u savjetovanju za 
Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o gradnji.  
 
 
ODBOR ZA URBANIZAM 
 
Sastav Odbora za urbanizam: 
Predsjednica: Jasminka Pilar-Katavić 
Članovi: Lili Bračun, Katarina Hajdinić, Tihomir Jukić, Željka Kučinić, Željko Predovan, Ana 
Putar, Iva Rechner Dika, Lidija Škec 
 
Odbor za urbanizam je održao četiri sjednice: 

• 20. travnja 2017. godine, 

• 25. svibnja 2017. godine, 

• 4. srpnja 2017. godine, 

• 22. rujna 2017. godine. 
 

20. travnja 2017. godine 
Na sjednici se razgovaralo o pripremama za Dane arhitekata 1.0., iz domene urbanizma, za 
što su bili zaduženi predsjednica Odbora i prof. Jukić kao članovi Organizacijskog odbora. 
Prvi dan, predavanja će započeti s temom urbanizma, gdje će se detektirati problemi kroz 
izlaganje: Budućnost urbanih područja – znamo li što želimo?  
Drugog dana, u okviru teme Zakonodavstvo, biti će riječi o Izmjenama i dopunama Zakona o 
prostornom uređenju. Namjere predlagatelja zakonskog akta predstavit će Bojan Linardić, 
dipl. ing. arh., iz Ministarstva graditeljstva i prostornoga uređenja, nakon čega slijedi Okrugli 
stol, koji će osigurati raspravu o Izmjenama i dopunama Zakona o gradnji i Zakona o 
prostornom uređenju, u radu kojega će, između ostaloga sudjelovati kolegica Sandra 
Jakopec, dipl. ing. arh. iz Udruge hrvatskih urbanista. 
Urbanizam - grad u budućnosti - vizije i strategije razvoja, jedna je od stožernih tema Dana 
arhitekata u okviru koje će mr. sc. Irena Matković, dipl. ing. arh. govoriti o ulozi urbanista u 
novim urbanim politikama, s osvrtom na Strategije razvoja urbanih aglomeracija i sustav 
Integriranih teritorijalnih ulaganja (ITU), dok će, dr. sc. Srđan Škunca, dipl. ing. arh. i građ., 
govoriti o  Strategiji razvoja urbane aglomeracije Rijeke 2016. – 2020.  
O Strategiji razvoja urbane aglomeracije Osijeka 2016. – 2020. sudionike će informirati 
Kornelija Mlinarević, dipl. oec., pročelnica Upravnog odjela za programe i projekte EU-a i 
gospodarstvo Grada Osijeka. O uspješnoj praksi projektiranja, unutar nove kulture kreiranja 
prostora iz perspektive nordijskih gradova, na skupu će govoriti Stephen Willacy, gradski 
arhitekt iz Aarhus Kommune, iz Aarhusa, nakon čega će kolegica Irena Matković moderirati 
Okrugli stol - Grad u budućnosti – vizije i strategije. 
U radu okruglih stolova sudjelovat će dio članova OU-a (Jasminka Pilar-Katavić, Željka 
Kučinić …). 
Također je dogovoreno pokretanje inicijative za izmjenama i dopunama Zakona o 
prostornom uređenju. 
 
25. svibnja 2017. godine 
Razgovaralo se o panelu URBANIZAM na održanim Danima arhitekata 1.0. kao i usvojenim 
zaključcima te su dogovoreni rokovi za izradu teza za izmjene i dopune Zakona o 
prostornom uređenju. 
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4. srpnja 2017. godine 
Glavna tema sjednice je bilo usuglašavanje „Teza za Izmjenu Zakona o prostornom 
uređenju“ koje će se dostaviti nadležnom Ministarstvu. 
 
22. rujna 2017. godine 
Glavna tema sjednice je bilo organiziranje okruglog stola, tribina na temu prostornog 
planiranja, uređenja i zaštite prostora, provedbe planova, standarda i općenito stanja u struci. 
U organizaciju će biti uključeni Odbor za urbanizam, PO Zagreb, Udruga hrvatskih urbanista i 
Udruženje hrvatskih arhitekata. Odbor je podržao aktivno uključivanje Vijeća PO-a Zagreb u 
javnu raspravu na temu Izmjena i dopuna GUP-a grada Zagreba. Zaključno je dogovoreno 
da će se pripremljene „Teze za Izmjenu Zakona o prostornom uređenju“ dostaviti Upravnom 
odboru HKA na daljnje postupanje. Odbor je također predložio imenovanje članice Ž. Kučinić 
u Povjerenstvo za izradu e – planova pri MGIPU. 
 
 
ODBOR ZA OBRAZOVANJE 
 
Sastav Odbora za obrazovanje:   
Predsjednik: Branimir Rajčić 
Članica: Mia Roth Čerina 
 
Predsjednik Odbora je aktivan u pripremi projekta Hrvatski kvalifikacijski okvir (HKO). 
U sklopu rada Odbora djeluje i program Arhitektura i djeca. Opširnije pod Arhitektura i djeca 
u poglavlju br. 5. 
 
 
ODBOR ZA INFORMATIZACIJU, WEB I DIGITALNE TEHNOLOGIJE 
 
Sastav Odbora za informatizaciju, web i digitalne tehnologije:   
Predsjednik: Matija Vinski 
Članovi: Marko Zeko, Siniša Bjelica, Bojana Šantić, Gianmarco Ćurčić Baldini 
 
Odbor za informatizaciju, web i digitalne tehnologije je održao devet sjednica: 

• 18. siječnja 2017. godine, 

• 30. siječnja 2017. godine, 

• 17. veljače 2017. godine, 

• 26. travnja 2017. godine, 

• 30. lipnja 2017. godine, 

• 11. rujna 2017. godine, 

• 8. studenog 2017. godine, 

• 30. studenog 2017. godine, 

• 20. prosinca 2017. godine. 
 
Odbor je sudjelovao u pripremi panela ARHITEKTURA I DIGITALNO DOBA održanog na 
Danima arhitekata 1.0.. Također su uspješno organizirali 2. međunarodnu BIM konferenciju, 
2. prosinca 2017. godine na kojoj su predstavljene BIM smjernice HKA - otvoreni vodič za 
arhitekte dostupan u posebnom dijelu web stranice HKA https://arhitekti-hka.hr/hr/bim/hka-i-
bim/. 
 
 
ODBOR KRAJOBRAZNIH ARHITEKATA  
 
Odbor krajobraznih arhitekata djeluje u sastavu: 
Predsjednica: Andrea Knez 

https://arhitekti-hka.hr/hr/bim/hka-i-bim/
https://arhitekti-hka.hr/hr/bim/hka-i-bim/
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Članovi: Mario Jukić, Vesna Koščak Miočić – Stošić, Dobrila Kraljić, Mara Marić, Tatjana 
Sršen 
 
Odbor krajobraznih arhitekata je održao pet sjednica: 

• 13. veljače 2017. godine, 

• 7. travnja 2017. godine, 

• 16. svibnja 2017. godine, 

• 10. srpnja 2017. godine, 

• 7. prosinca 2017. godine. 
 
Odbor aktivno sudjeluje u pripremi prijedloga za izmjene i dopune Zakona o poslovima i 
djelatnostima prostornog uređenja i gradnje, Zakona o komori arhitekata i komorama 
inženjera u graditeljstvu i prostornom uređenju, Zakona o gradnji. Također su sudjelovali u 
izmjenama i dopunama Statuta HKA. Pokrenuta je procedura osnivanja Tehničkog odbora 
krajobraznih arhitekata pri Hrvatskom zavodu za norme, te su se prijavili Ministarstvu 
znanosti i obrazovanja za rad u sklopu Hrvatskog kvalifikacijskog okvira (HKO). 
 
 
POVJERENSTVO ZA IZRADU TIPSKIH UGOVORA ZA PROSTORNO I URBANISTIČKO 
PLANIRANJE, TE ZA IZRADU OPĆIH UVJETA GRAĐEVINSKO-OBRTNIČKIH RADOVA 
 
Povjerenstvo djeluje u sastavu: 
Predsjednik: Zoran Brakus    
Članovi: Tomislav Kukin, Darko Martinec, Vladimir Petrović 
 
Povjerenstvo je dovršilo prijedloge ugovora te je Upravni odbor na svojoj 16. sjednici 
održanoj 2. veljače 2017. godine usvojio prijedloge tipskih ugovora: 
- Ugovora o izradi izmjena i dopuna Prostornog plana uređenja općine / grada, 
- Ugovora o izradi Urbanističkog plana uređenja – UPU, 
koji su objavljeni na https://www.arhitekti-hka.hr/hr/zakoni-propisi/naputci/ugovori/  
 
 
POVJERENSTVO ZA NADZOR NAD RADOM ČLANOVA HRVATSKE KOMORE 
ARHITEKATA 
 
Povjerenstvo djeluje u sastavu: 
Predsjednik: Brankica Petrović  
Članovi: Boris Cimaš, Joško Miklo, Neven Mladinić, Marko Čulina 
 
Dana 18. prosinca 2015. godine Skupština HKA-a usvojila je Pravilnik o nadzoru nad radom 
članova HKA-a. U prosincu 2016. godine Upravni odbor je usvojio Godišnji plan nadzora nad 
radom članova HKA za 2017. godinu.  
 
Povjerenstvo je u izvještajnom razdoblju održalo četiri sjednice: 

• 25. studenog 2016. godine, 

• 20. ožujka 2017. godine, 

• 30. svibnja 2017. godine, 

• 3. studenog 2017. godine. 
 
Povjerenstvo je u rad zaprimilo 13 predmeta za provedbu izvanrednog nadzora nad radom 
članova HKA. U pet predmeta je Povjerenstvo prikupilo dokumentaciju, obavilo nadzor nad 
stručnim radom u poslovnim prostorima nadziranih, dok u ostalim predmetima koji su 
zaprimljeni tokom prosinca, još se prikuplja dokumentacija te se vrši procjena. 
 

https://www.arhitekti-hka.hr/hr/zakoni-propisi/naputci/ugovori/
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POVJERENSTVO ZA VREDNOVANJE ARHITEKTONSKIH USLUGA U POSTUPCIMA 
JAVNE NABAVE  
 
Povjerenstvo djeluje u sastavu: 
Predsjednica: Rajka Bunjevac  
Članovi: Zofi Jerič-Bilogrević, Vladimir Kasun 
 
Povjerenstvo je održalo 8 sjednica, od toga 6 elektronskih. Sjednicama je prisustvovao g. 
Nenad Kondža kao predstavnik Udruženja arhitekata pri Hrvatskoj gospodarskoj komori. 
Povjerenstvo je izradilo Smjernice za javnu nabavu arhitektonskih usluga kroz koje su 
obrađeni različiti postupci pribavljanja usluga ovlaštenih arhitekata od strane javnih 
Naručitelja, te propisani kriteriji za određenje omjera cijene i kvalitete za odabir ekonomski 
najpovoljnije ponude. 
Povjerenstvo se je bavilo slijedećim aktivnostima: 

- sastanak u Ministarstvu gospodarstva vezano uz odredbe novog Zakona o javnoj 
nabavi, dogovor o modalitetima ocjene kvalitete usluga sukladno novom zakonu, 

- lobiranje u MGIPU vezano uz donošenje Uredbe o kriterijima kvalitete arhitektonskih 
usluga, 

- sudjelovanje na Gospodarskim razgovorima o arhitekturi u Hrvatskoj gospodarskoj 
komori – dogovor o zajedničkoj izradi smjernica za provođenje javne nabave 
arhitektonskih usluga zajedno s Udruženjem arhitekata HGK. 
 
 

VODITELJ  STRUČNOG USAVRŠAVANJA 

 

Dana 14. listopada 2016. godine za voditelja stručnog usavršavanja HKA-a Odlukom 

Upravnog odbora imenovan je Robert Loher, a za njegovog zamjenika Antonio Andabaka.  

Sjednice voditelja sa suradnicima na kojima su razmatrane aktualne teme novog sustava 
SU-a održane su:   

• 8.1., 16.1., 18.1., 25.1., 6.2., 10.2., 13.2., 20.2., 23.2., 7.3., 17.3., 20.3., 25.3., 27.3., 
31.3., 21.4., 4.5., 16.5., 18.5., 6.6., 7.6., 14.6., 6.7., 29.8., 18.9., 26.9., 2.10., 24.10., 
8.11., 24.11. i 4.12.2017. godine. 

 
Voditelj stručnog usavršavanja Robert Loher aktivno je sudjelovao i u radu Organizacijskog 
odbora Dana arhitekata 1.0, koji su održani u Rovinju u hotelu Lone od 11. do 13. svibnja 
2017. godine, te je sudjelovao i u dijelu programa Arhitekti i poslovna praksa. 
 
 
VODITELJ NATJEČAJA 
 
Voditeljica natječaja: Ariana Korlaet 
 
U izvještajnom razdoblju izdano je 16 (šesnaest) registarskih brojeva natječaja: 
 

37-17/ŠI-AU/N/E14 

Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja 
za lokaciju bivše Tvornice elektroda i ferolegura, Šibenik, u 
okviru međunarodnog urbanističko-arhitektonskog natječaja 
Europan 14 

38-17/ZG-IA/N 

 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonskog rješenja "Stambeno-
poslovne građevine u Zagrebu u Tkalčićevoj ulici 73" 
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39-17/ZG-UAO/NJN 

 
Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonsko-oblikovnog 
rješenja uređenja javne površine i oblikovanje spomen obilježja 
žrtvama holokausta u Branimirovoj ulici u Zagrebu 
 

40-17/ZG-UA/NJN 

 
Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja 
zgrade Državnog hidrometeorološkog zavoda u Zagrebu u 
Kampusu Borongaj 
 

41-17/ZG-AU/N 

 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja 
poslovnog kompleksa između Ulice Siget i Froudeove ulice u 
Zagrebu 
 

42-17/ZG-AU/NJN 

 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja 
Dječjeg vrtića Sesvetski Kraljevec 
 

43-17/ZG-UA/NJN 

 
Natječaj za izradu idejnog urbanističko - arhitektonskog rješenja 
Dječjeg vrtića Podbrežje 
 

44-17/ZG-UA/NJN 

 
Natječaj za izradu idejnog urbanističko - arhitektonskog rješenja 
za Osnovnu školu Podbrežje 
 

45-17/ZG-U/N 

 
Natječaj za odabir stručnog rješenja urbanističkog plana 
uređenja na lokaciji Badel, Sesvete 
 

46-17/ZG-UA/NJN 

 
Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja 
Tematskog parka BUNDEK-ISTOK (RACINJAK) 
 

47-17/KR-UAKL/NJN 

 
Natječaj za izradu idejnog urbanističko – arhitektonsko – 
krajobrazno - likovnog rješenja za uređenje spomen obilježja u 
Krapini smrtno stradalim i umrlim braniteljima u Domovinskom 
ratu s područja Krapinsko – zagorske županije 
 

48-17/ZG-UA/NJN 

 
Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja 
zatvorenog bazena na lokaciji Špansko - Oranice 
 

49-17/ZG-A/N 

 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonskog rješenja poslovne 
građevine u Zagrebu na Radničkoj cesti, k.č. 69/16 i 69/18, k.o. 
Trnje 
 

50-17/ZG-A/N 

 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonskog rješenja Doma fra. 
Mladen Hrkać u Dubravi u Zagrebu 
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51-17/ST-AU/NJN 

 
Projektni natječaj za izradu stručnih rješenja za područje 
Žnjanskog platoa, te za kontaktne zone Trstenička uvala i 
Duilovo u Splitu 
 

52-17/ZG-A/N 

 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonskog rješenja stambeno 
poslovne zgrade u Zagrebu, Kačićeva ulica br. 8 
 

 
U Registar provoditelja natječaja u RH upisani su: 

• Hrvatsko društvo krajobraznih arhitekata, 

• Ured ovlaštene arhitektice Katja Zorić, 

• Grad Split, Služba za prostorno planiranje i zaštitu okoliša. 
 
Koordinacija provoditelja natječaja održana je 14. srpnja 2017. godine. Na koordinaciji su 
doneseni zaključci u vidu uputa provoditeljima, a koji se posebno odnose na ulogu 
provoditelja natječaja nakon dodjele registarskog broja natječaja, ocjenjivanje radova, 
dostavu zapisnika u Komoru, raspodjelu nagradnog fonda, troškove natječaja, te je 
dogovoreno da će Komora izraditi primjer uvjeta natječaja. 

 
STEGOVNO TUŽITELJSTVO  
 
Stegovno tužiteljstvo djeluje u sastavu:  
Stegovna tužiteljica: Željka Kolar Benak  
Zamjenici: Zoran Bare, Kristijan Garaj, Iris Vudrag, Damir Novoselec 
 
Stegovno tužiteljstvo je u izvještajnom razdoblju održalo četiri sjednice: 

• 14. prosinca 2016. godine, 

• 22. ožujka 2017. godine, 

• 12. srpnja 2017. godine, 

• 4. listopada 2017. godine.  
 
U izvještajnom razdoblju zaprimljene su 32 nove stegovne prijave i u radu su kod Stegovnog 
tužiteljstva. Po sjednici se prosječno raspravljalo o cca 10 predmeta. 
 
 
STEGOVNI SUD  
 
Stegovni sud djeluje u sastavu: 
Domagoj Franjo Frntić, Dario Partl, Gordana Mihela Grahovac, Sanja Mazalin, Siniša Pleše, 
Ivan Mucko, Mladen Kirin, Igor Pangos, Jasmina Šokman Matulić. 
 
Stegovni sud je u izvještajnom razdoblju održao šest sjednica: 

• 22. ožujka 2017. godine – jedan predmet 

• 08. lipnja 2017. godine – dva predmeta 

• 12. prosinca 2017. godine – dva predmeta 

• 19. prosinca 2017. godine – jedan predmet 
 
 
VIŠI STEGOVNI SUD  
 
Viši stegovni sud djeluje u sastavu:  
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Jasna Pavičić, Mirjana Rigljan, Marijan Gezi, Tomislav Dolečki, Robert Duić, Robert Plejić, 
Mario Šimunović. 
 
Viši stegovni sud u izvještajnom razdoblju održao je jednu sjednicu, 06. listopada  2017. 
godine na kojoj se raspravljalo o dva predmeta, a slijedom priziva. 
 
 
ORGANIZACIJSKI ODBOR DANA ARHITEKATA 1.0 
 
Organizacijski odbor Dana arhitekata radio je u sastavu:  
Željka Jurković, dipl. ing. arh., predsjednica 
prof. dr. sc. Tihomir Jukić, dipl. ing. arh.  
Robert Loher, dipl. ing. arh. 
Ivan Ljubić, dipl. ing. arh. 
Bruno Nefat, dipl. ing. arh. 
Jasminka Pilar Katavić, dipl. ing. arh.  
Jasna Tucak, dipl. iur.  
dr. sc. Alen Žunić, dipl. ing. arh.  
 
U izvještajnom razdoblju održane su sjednice: 

• 27. siječnja 2017. godine,  

• 10. ožujka 2017. godine, 

• 20. travnja 2017. godine, 

• 12. lipnja 2017. godine. 
 
Opširnije pod Dani arhitekata 1.0 u poglavlju br. 10. 
 
 
PROVJERA CIJENA USLUGA 
 
Od HKA zatražene su u izvještajnom razdoblju sljedeće provjere cijene arhitektonskih 
usluga: 

• Psihijatrijska bolnica Ugljan – Rekonstrukcija i dogradnja, procjena vrijednosti usluge 
projektiranja, 

• Provjera cijene za izradu projektne dokumentacije za objekt Centralno skladište i 
distributivni centar Young Living Dugopolje. 
 

Provjere je izradio Zlatko Hanžek, sukladno Pravilniku o standardu usluga arhitekata.  
 
 

1b 

Redovni rad Tajništva na 

evidencijama i drugim poslovima 

s članstvom 

Tajništvo siječanj - 
prosinac 2017. 

 
Zaposlenici Tajništva u radnom odnosu:  

• glavna tajnica Jasna Tucak, 

• stručna savjetnica Dušanka Šimunović, do 30. lipnja 2017. godine, 

• stručna suradnica za SU Gabrijela Kosović, 

• stručna suradnica za članstvo Tonkica Špančić, 

• stručna suradnica za računovodstvo Ivana Harapin, 

• stručna referentica za članstvo i tijela Komore Ines Fabijanić, 

• stručna referentica za stegovna tijela, Povjerenstvo za nadzor nad radom članova 
i informatičke poslove Marija Fržić 
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• administrativna referentica Marija Žilić. 
 
IMENICI, UPISNICI I EVIDENCIJE KOMORE 
Svi potpuni zahtjevi za upise u imenike, upisnike, evidencije i registre su obrađeni. 
Detaljan izvještaj nalazi se u godišnjem izvješću o radu Tajništva za 2017. godinu. 
 
ISKAZNICE ČLANOVA HKA 
U izvještajnom razdoblju je izrađeno 169 članskih iskaznica. 
 
ADMINISTRATIVNI POSLOVI 
U izvještajnom razdoblju u Tajništvu HKA-a izvršen je sljedeći obim ulazne i izlazne pošte: 
 

                  Općenito Ukupno: 
ulazna pošta  3313 
izlazna pošta 10262 
telegram sućuti 6 
čestitke  4 
narudžbe (uredski materijal, piće) 56 
sklapanje polica putnog osiguranja 6 
 
 
 

 
1c 

 
Područni odbori, praćenje 
aktivnosti 

 
Upravni odbor / 
predsjednici vijeća PO 
 

siječanj - 
prosinac 2017. 

 
PO DUBROVNIK  
 
Predsjednik: Joško Miklo  
Članovi Vijeća: Ursula Stanić-Siništaj, Romano Duić, Martina Madunović Rozić, Sanja Krželj, 
Matko Vetma 
 
Vijeće je u izvještajnom razdoblju održalo šest sjednica i veći broj radnih sastanaka dopisnim 
putem o pojedinim aktivnim situacijama i temama od važnosti za rad područnog odbora i 
HKA. Sjednice Vijeća održane su: 

• 18. siječnja 2017. godine, 

• 25. travnja 2017. godine, 

• 7. lipnja 2017. godine, 

• 6. srpnja 2017. godine, 

• 12. rujna 2017. godine, 

• 20. prosinca 2017. godine. 
 
Prema programu rada održano je sedam predavanja u sustavu stručnog usavršavanja (E. 
Šverko, A. Kuzmanić, A. Šverko, M. Dabrović, D. Perkić, M. Beusan, Semmelrock). 
 
Upućeni su dopisi svim gradovima i općinama kojima pripada PO Dubrovnik sa ciljem da se 
Pravilnik HKA o natječajima iz područja arhitekture i urbanizma, a u domeni članka 55. 
Zakona o prostornom uređenju implementira u Odluke o uvjetima i načinu provedbe javnih 
natječaja koje bi trebala usvojila njihova Vijeća/Skupštine.  
 
Upućen je dopis nadležnim tijelima s inicijativom za održavanjem sastanka s ciljem 
implementacije primjene i provođenja Arhitektonske politike RH 2013-2020, ApolitikA, kao i 
LOK-AP-a. 
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Nadležnim tijelima je upućen dopis s inicijativom za sudjelovanje članova PO Dubrovnik u 
svojstvu savjetodavne uloge, u postupcima promišljanja korištenja i uređenja javnih površina 
Grada. 
 
Upućen je i dopis inicijative za održavanje edukacije/konzultacija u svezi primjene Zakona o 
gradnji, Zakona o prostornom uređenju, Zakona o postupanju s nezakonito izgrađenim 
zgradama i ostale važeće prostorno-planske dokumentacije za članove HKA i drugih 
inženjera. 
 
Pokrenuta je i inicijativa da se članovi HKA aktivno uključe u sve faze izrade prostorno-
planske dokumentacije i ostale projektne dokumentacije kojom se utječe na korištenje javnog 
prostora Grada Dubrovnika. 
 
Članovi PO-a razvijaju suradnju sa Zavodom za obnovu Dubrovnika, kao i Društvom 
arhitekata Dubrovnika. Zavodu za obnovu Dubrovnika upućen je dopis - inicijativa za 
uspostavljanje neposredne aktivne suradnje i stručnog angažmana članova HKA PO 
Dubrovnik i predstavnika ZOD-a vezano za neposrednu temu obnove zone Pustijerne kao i 
za sve druge moguće buduće teme. U suradnji s Društvom arhitekata Dubrovnika održano je 
predavanje kolege Stjepe Butijera, te organiziran Novogodišnji domjenak.  
 
PO je također uputio dopis nadležnim tijelima Grada i Županiji da se naputci / mišljenja / 
odluke i slični dokumenti nadležnog Ministarstva graditeljstva i prostornog uređenja na 
pojedine članke važeće prostorno planske dokumentacije i zakonske legislative, a koje su 
vezane za područje Grada Dubrovnika, službeno ustupe i članovima HKA. 
 
PO je Gradu, kao nositelju provedbe postupka Izmjena i dopuna PPU, GUP Grada i 
stavljanja van snage DPU „Belveder“, na temelju zaprimljenog dopisa, uputio primjedbe / 
prijedloge u postupku Javne nabave. 
 
Vijeće je izradilo financijski plan i plan rada za 2018. godinu. 
 
Održane su dvije sjednice Zbora, 26. rujna i 17. studenog 2018. godine na kojoj su 
prisustvovali i članovi Upravnog odbora HKA.  
 
PO nastavlja aktivnosti u cilju ostvarenja još neposrednije suradnje i prisutnosti za sve 
članove PO-a. Te aktivnosti se odnose na rješavanje svakodnevnih stručnih upita, nejasnoća 
i problema u svakodnevnom poslovanju, kao i na približavanje stručnom djelovanju mlađih 
kolega koji su tek postali ovlašteni arhitekti. 
 
 
PO KARLOVAC  
 
Predsjednik:  Matija Vinski 
Članovi Vijeća:  Vladimir Petrović, Tatjana Basar, Rajko Kolarić, Ruža Salopek, Vlasta 
Lender-Adamec 
 
PO Karlovac kontinuirano radi na podizanju svijesti i afirmaciji arhitektonske struke u 
javnosti, te održava kontakte s lokalnom javnošću. Kao jedna od bitnih djelatnosti provodi se 
i suradnja s javnopravnim tijelima vezano na pitanja struke, Zakon o gradnji i Zakon o 
prostornom uređenju. Vezano na tu aktivnost u suradnji s Društvom arhitekata, građevinara i 
geodeta Karlovac, DAGGK, organiziran je stručni skup STRUČNI SKUP - PROSTORNO 
UREĐENJE I GRADNJA 2017, 27. rujna 2017. godine, u Karlovcu. Stručni skup na jednom 
je mjestu okupio gotovo sve sudionike gradnje i s velikim odazivom postigao iznimno dobar 
uspjeh.  
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Uz navedene aktivnosti, PO Karlovac sudjeluje u organizaciji Božićnog domjenka u suradnji 
s DAGGK. Božićni domjenak održan je 27. prosinca 2017. godine uz veliki odaziv članova. 
 
PO Karlovac je u suradnji s DAGGK organizirao stručno putovanje u Šibenik. Tema 
putovanja bila su recentna arhitektonska ostvarenja na tom području u posljednje vrijeme. 
Putovanje je vrlo dobro prihvaćeno od kolega i odaziv je bio velik, preko 50 kolega 
sudjelovalo je u stručnom putovanju.  
 
Kao jednu od trajnih aktivnosti PO Karlovac treba izdvojiti i Karlovački Salon Arhitekture, a 
kojeg organizira PO Karlovac u suradnji s DAGGK. Salon arhitekture otvoren je 7. listopada 
2017.  godine. Isto je izvrsna prilika za kolege da prezentiraju svoj rad struci i javnosti, kao i 
prilika za druženje svih kolega.  
 
PO Karlovac provodi i aktivnosti na organizaciji trajnog prostora PO. Budući na suradnju s 
DAGGK postignut je dogovor da PO Karlovac za svoje potrebe može koristiti prostorije 
DAGGK. Napravljen je prijedlog ugovora o najmu i prijedlog korištenja prostora.  
 
PO Karlovac ima iznimno dobru suradnju s Društvom arhitekata Karlovca. Na taj način 
osiguran je i dobar odaziv kolega na sve aktivnosti, kao i trajna prisutnost PO Karlovac među 
kolegama. Suradnju uvijek nastojimo popraviti i nastaviti s zajedničkim radom.  
 
Članovi vijeća PO Karlovac kontinuirano su u kontaktu s članstvom područnog odbora i 
informiraju članstvo o djelovanju HKA. Bez obzira na navedeno, kontinuirano postoji problem 
nedovoljne informiranosti članstva. Uz navedeno članovi vijeća PO Karlovac kontinuirano se 
trude biti na pomoć kolegama vezano na pitanja struke.    
 
 
PO OSIJEK  
 
Predsjednica: Željka Jurković  
Članovi Vijeća: Anđa Marić, Predrag Rechner, Senka Šepić, Krešimir Birnbaum, Davorin 
Fenjveši 
 
Članovi Vijeća bili su aktivni u organizaciji stručnih izložbi i predavanja, održavanju Zbora PO 
Osijek i prigodnog domjenka. Zajedno s DAO je organizirana proslava 20 godina 
reaktiviranja DAO kao i predstavljanje sponzora na Tenis Turniru. S članstvom PO se 
komunicira putem e-pošte o stručnim temama, najavama događanja i sl. Sjednice Vijeća PO 
Osijek održavaju se elektronskim putem. 
 
Nastavno se daje detaljniji pregled aktivnosti:  
- 8. ožujka 2017. godine: predavanje MEMORIJA MODERNE dr. sc. Tomislava Premerla, 
- 8. ožujka – 17. ožujka 2017. godine: izložba crteža dr. sc. Tomislava Premerla,  
- 26. – 28. svibnja 2017. godine: zajednička organizacija tenis turnira DAO (DAO i PO  
  Osijek), predstavljanje građevinskih proizvoda i materijala (stručne prezentacije), 
- zajedno s DAO: davanje primjedbi na prijedlog Izmjena i dopuna GUP-a grada Osijeka, 
- priprema tema i aktivno sudjelovanje na 1. Danima arhitekata u Rovinju, organizacija  
  autobusnog prijevoza, 
- 28. studenog 2017. sudjelovanje u svečanom obilježavanju 20 godina od reaktiviranja rada  
  DAO, isticanje aktivnosti koje su zajedno izvršavali PO Osijek i DAO, 
- 28. studenog – 7. prosinca 2017. godine izložba URBANISTIČKI I ARHITEKTONSKI  
  NATJEČAJI U OSIJEKU 1994.-2014., 
- 30. studenog 2017. godine: stručno predavanje o novoj arhitekturi HAMBURGA (zajedno s  
  DAO), 
- 30. studenog 2017. godine: Zbor PO Osijek s točkama Dnevnog reda: 
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 1. Prikaz Strateških projekata Hrvatske komore arhitekata, 
 2. Pitanja i prijedlozi, 
- 30. studenog 2017. godine: prigodni božićno-novogodišnji domjenak. 
 
PO Osijek nema svoje prostorije, većina aktivnosti se odvijala u prostorijama Građevinskog 
fakulteta Osijek koji je svoje prostore ustupio bez naknade. 
 
Vijeće je izradilo financijski plan i plan rada za 2018. godinu. 
 
 
PO VARAŽDIN  
 
Predsjednik:  Zoran Brakus 
Članovi Vijeća: Đurđica Bajić, Reno Vrbanec, Nevenka Tramišak, Ivica Majcen, Armin Sovar 
Vijeće je održalo dvije sjednice: 

• 7. ožujka 2017. godine, 

• 3. listopada 2017. godine. 
 
3. listopada 2017. godine je održana 2. sjednica Zbora na kojoj su usvojeni financijski plan i 
plan rada PO-a za 2018. godinu. 
 
Članovi Vijeća zajedno s Društvom arhitekata Varaždin i Udruženjem arhitekata Međimurja 
provode planirane aktivnosti kroz stručne izložbe i programe. 
 
U suradnji s UAM-om je organiziran projekt „Moje školsko dvorište 2017.“ Partneri projekta 
su uz UAM bile III. OŠ Čakovec i Graditeljska škola Čakovec. 
 
U suradnji s DAV-om realizirani su projekti: 
„Revitalizacija napuštenih vojarni - umrežavanje i razmjena znanja i iskustava“; „Javni prostor 
- suvremeno planiranje“; „Čiji je ovo grad? razvoj suradničke, zagovaračke platforme za 
suvremeno, participativno i integralno planiranje javnih prostora“, „Arhitektonska baština 20. 
stoljeća u Varaždinu“ 
 
 
PO PAZIN  
 
Predsjednik: Luka Matticchio  
Članovi Vijeća: Bruno Nefat, Dino Krizmanić, Berislav Iskra, Igor Miletić, Nada Orbanić 
Sapundžić 
 
Vijeće je održalo dvije sjednice: 

• 22. veljače 2017. godine, 

• 28. prosinca 2017. godine. 
 
Sjednica Zbora je održana 22. ožujka 2017. godine. 
 
Vijeće je sudjelovalo na Danima arhitekata 1.0. te je aktivno u radu Strukovne grupe 
arhitekata pri HGK. Za Dane arhitekata 1.0. izrađen je „Mali vodič kroz Rovinj“. Vijeće je 
donijelo plan rada za 2018. godinu. 
 
 
PO RIJEKA  
 
Predsjednik: Nenad Kocijan 
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Članovi Vijeća: Tatjana Rakovac, Tomislav Kukin, Maja Matulja Kos, Boris Cimaš i Serđo 
Capelletti 
 
U izvještajnom razdoblju održane su 4 sjednica Vijeća i 1 sjednica Zbora PO Rijeka. 
Predstavnici PO Rijeka, članovi Skupštine HKA aktivno su sudjelovali u sazivima sjednica. 
Predstavnici PO Rijeka, članovi Tijela i Odbora HKA sudjelovali su u redovnim radnim 
aktivnostima prema sazivima. 
 
Vijeće je kontinuirano surađivalo s Društvom arhitekata Rijeka u vidu sudjelovanja na 
sjednicama Vijeća PO ili Izvršnog odbora DAR-a te sudjelovalo u aktivnostima organiziranim 
od strane DAR-a (izložbe, predavanja,...skupština). Cilj razvijanja tovrsne suradnje je u 
ujedinjenju jedinstvenog strukovnog korpusa i prepoznavanju različitosti djelovanja te 
ukupnog potencijala. Također su zajedno realizirane aktivnosti stručnog usavršavanja u 
suradnji s Tajništvom HKA. 
PO Rijeka je u formalno-pravnom podnajmu u prostorijama Društva arhitekata Rijeka (od 
1.4.2013.g.), na način da je osigurano zajedničko korištenje svih prostora i potencijala. 
Troškovi tog aranžmana se podmiruju iz sredstava za redovno poslovanje i ostvarenje 
Programa rada Područnog odbora Rijeka HKA. 
 
PO je putem svojih članova (Tatjana Rakovac, Vladimir Bralić) aktivno sudjelovao u 
obilježavanju memorije na riječkog arhitekta Zdenka Silu, pri prikupljanju građe, pripremanju 
izložbi te pripremi monografije. Potonji "projekt" je dobio financijska sredstva iz Projekta HKA 
za dodjelu financijskih sredstava. 
 
VPO Rijeka, u suradnji s Društvom arhitekata Rijeka aktivno je uzelo učešće u Javnoj 
raspravi o Prijedlogu izmjena i dopuna Prostornog Plana Grada Rijeke i Prijedlogu izmjena i 
dopuna Generalnog urbanističkog plana Grada Rijeke. Potonje je rezultiralo podnošenjem 
zajedničkih stručnih primjedbi. 
 
 
PO SPLIT 
 
Predsjednik: Ivo Vojnović  
Članovi Vijeća: Saša Bui, Ante Milas, Vlasta Marčić, Neno Kezić, Dragan Žuvela 
 
Vijeće je izradilo financijski plan i plan rada za 2018. godinu. 
 
Vijeće je početkom 2017. godine organiziralo izložbu povodom stogodišnjice rođenja 
arhitekta Nevena Šegvića. Članovi su sudjelovali u radu Skupštine HKA i Strukovne grupe 
arhitekata pri HGK.  
 
 
PO ZADAR  
 
Predsjednica: Lenka Šaran  
Članovi Vijeća: Marko Čulina, Doris Smirčić, Aljoša Bačić, Lino Jajac, Damir Lasinović 
 
Vijeće je održalo jednu redovnu i jednu elektronsku sjednicu. 

• 19. listopada 2017. godine, 

• 14. - 16. studenog 2017. godine. 
 

Vijeće je izradilo financijski plan i plan rada za 2018. godinu koji su usvojeni na 4. sjednici 
Zbora održanoj 26. listopada 2017. godine. 
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PO Zadar je financijski i organizacijski podržao 9. Otvoreno prvenstvo arhitekata u tenisu 
koje je održano od 15. - 17. rujna 2017. godine. 
 
PO Zadar pokrenuo je inicijativu održavanja božićnog domjenka u suradnji s Društvom 
arhitekata Zadra ZDA i Društvom arhitekata Šibenika. U Zadru božićni domjenak održan je 
12. prosinca 2017. godine u prostoru Kneževe palače u Zadru. Na domjenku je predstavljena 
publikacija – Javni prostori grada / tradicija i suvremene potrebe / Zadar 2017, izrađena u 
sklopu četverogodišnjeg projekta “Povijesna središta, suvremeni grad i održivi turizam - 
ljetna arhitektonsko-urbanistička radionica Zadar  2020“. Izdavanje publikacije financirala je 
HKA u sklopu programa poticanja projekta članova, a nositelj izrade publikacije je prof. dr. 
sc. Tihomir Jukić. U Šibeniku je božićni domjenak održan 14. prosinca 2017. godine. 
 
Predsjednica i članovi Vijeća PO Zadar u stalnom su kontaktu s članovima PO. Članovi se 
često obraćaju Vijeću vezano za probleme s pojedinim djelatnicima upravnih odjela te 
probleme u tumačenju i primjeni prostornih planova. Postavljaju i pitanja u vezi važećih 
propisa te iznose svoje primjedbe i mišljenja. Česti su i upiti u vezi rada ovlaštenih arhitekata, 
njihovih prava, o međusobnim odnosima arhitekata, o problemima u javnoj nabavi, o 
arhitektonskim natječajima, nelojalnoj međusobnoj konkurenciji i drugo, što sve zajedno 
ukazuje na nepovoljne uvjete rada arhitekata, ali i potrebi boljeg informiranja članova u svim 
segmentima rada ovlaštenih arhitekata.  
 
 
PO ZAGREB  
 
Predsjednik: Tihomir Jukić 
Članovi Vijeća: Andrea Barac, Vedran Pedišić, Iskra Lukin, Maja Huljev Ton, Tonko 
Zaninović  
 
Vijeće je održalo četiri elektronske / telefonske sjednice i jednu redovnu, 7. prosinca 2017. 
godine.  
 
Neke od aktualnijih tema koje su članovi Vijeća prodiskutirali i aktivno učestvovali tijekom 
2017. godine: 

- reagiranje na neprihvatljiv odnos Grada Zagreba prema planiranju i uređenju javnog       
prostora grada i prema arhitektonskoj struci u Zagrebu (općenito odnos uprave prema 
arhitektonskoj struci, neraspisivanje i nepoštivanje rezultata javnih arhitektonsko -
urbanističkih natječaja, neadekvatni uvjeti javne nabave, odnos prema oblikovanju javnog 
prostora, neinformiranost stručnjaka i samih građana…), 

- pokretanje prijedloga i kandidature za godišnju nagradu Grada Zagreba za arhitekturu i 
urbanizam - većinom glasova članova predložen je Bazenski kompleks Svetice 
(autori: Vjera Bakić i Matthias Kulstrunka), 

- davanje primjedbi na prijedlog Izmjena i dopuna GUP-a Grada Zagreba, 

- priprema tema i aktivno sudjelovanje na Danima arhitekata 1.0. u Rovinju, 

- sudjelovanje u diskusiji u Gradskom zavodu za prostorno uređenje Zagreba vezano na 
odredbe GUP-a vezane za obvezu raspisivanja javnih arhitektonsko-urbanističkih 
natječaja, 

- očitovanje na „Smjernice za provođenje javne nabave arhitektonskih usluga, 2018.“, a sve 
vezano za nabavu radova iz područja arhitekture i urbanizma, 

- sudjelovanje u akciji HKA, UHE i DAZ-a vezano na raspis Javne nabave za prostor 
Gredelja i poništenje istog natječaja, 

- donošenje odluka za financiranje sportskih i stručnih učestvovanja članova HKA 
(sufinanciranje teniskog turnira u Zagrebu), kao i financiranje odlaska autobusom  na 
Danima arhitekata 1.0. u Rovinj. 
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KOORDINACIJA PREDSJEDNIKA PODRUČNIH ODBORA 
 
Odlukom UO 02/21/18102017 osnovana je Koordinacija predsjednika područnih odbora čiji 
su članovi predsjednici svih područnih odbora HKA. 1. sjednica je održana 15. prosinca 
2017. godine, na kojoj je za predsjednika izabran N. Kocijan, predsjednik PO-a Rijeka. 
Koordinacija je osnovana da bi se postigla što kvalitetnija razmjena informacija o radu 
Komore na nacionalnom nivou i razmjena informacija o radu i problematici lokalnih tema s 
područja PO-a. 
 
 
 

 
1d 

 
Provođenje strateških projekata  
HKA-a 

 
Upravni odbor / 
predsjednica 
 

siječanj - 
prosinac 2017. 

 
Djelatnost HKA-a definirana je odredbama Zakona o komori arhitekata i komorama inženjera 
u graditeljstvu i prostornom uređenju („Narodne novine“ broj 78/15), kojim se uređuje temeljni 
ustroj, djelokrug rada, javne ovlasti HKA-a, članstvo, javnost rada HKA-a, tijela HKA-a, opći 
akti iz njene nadležnosti, upisi u imenike, statusi članstva, kvaliteta pruženih usluga u 
poslovima i djelatnostima gradnje i prostornog uređenja, stegovne odgovornosti,  
profesionalno osiguranje i osiguranje od odgovornosti, kao i druge ovlasti koje HKA ima u 
svom javnom djelovanju. 
 
Unutar ovako definiranog zakonodavnog okvira, te imajući u vidu datosti koje proizlaze iz 
načina financiranja HKA-a i kadrovske raspoloživosti, kao i povijesne uloge arhitektonske 
struke za razvoj hrvatskog društva, u širem kontekstu srednjoeuropskog kulturnog kruga, 
HKA svojom zadaćom nalazi i: 

- sve oblike unaprjeđenja kvalitete rada svojih članova,  
- promicanje interesa struke / javnog interesa društva, 
- podizanje javne vidljivosti rada i unaprjeđenje digniteta struke,  
- informiranje javnosti / institucija o povijesnoj ulozi struke i posljedicama njezina 
  djelovanja na kvalitetu prostora / života ljudi, 
- homogenizaciju stajališta unutar nacionalnih i međunarodnih strukovnih tijela, 
- upoznavanje institucija i javnosti s dobrim primjerima europske / svjetske prakse, 
- iniciranje aktivnosti na unaprjeđenju zakonskih akata, 
- unaprjeđenje postupaka javne nabave arhitektonskih / intelektualnih usluga,  
  utemeljenih na kvaliteti, 
- borbu za kvalitetu, kao pretpostavku održivog razvoja i očuvanje vrijednosti 
  izgrađenog okoliša, 
- unaprjeđenje procedura upravljanja investicijskim projektima,  
- očuvanje i unaprjeđenje stanja povijesne baštine,  
- stvaranje uvjeta za realizaciju razvojnih strategija / preuzetih međunarodnih obveza,  
- potrebu implementacije Arhitektonskih politika, kao temeljnog polazišta za 
  unaprjeđenje stanja u prostoru, 
- borbu za očuvanje i unaprjeđenje stanja u prostoru, kao najvrjednijem nacionalnom 
  resursu.  
 
 

Upravni odbor HKA-a je u Programu rada HKA-a definirao 11 strateških projekata: 
 

1. sudjelovanje u izradi novog i/ili izmjenama i dopunama postojećeg zakonodavstva 
2. održavanje Dana arhitekata 1.0       
3. koordinacije relevantnih organizacija, institucija i udruga vezano za budućnost   
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arhitektonske  profesije 
4. informatizacija, web i digitalne tehnologije 
5. provođenje LOK-AP 
6. obrazovanje arhitekata i utvrđivanje stručnih kompetencija 
7. poticanje projekata članova Komore 
8. financiranje projekata HKA iz EU i drugih fondova  
9. poticanje rada Područnih odbora  
10. izrada općih uvjeta građevinskih i obrtničkih radova 
11. izrada standarda za višestambenu izgradnju 

 
 

 
2 

 
Aktivnosti na nivou koordinacije 
komora 
 

 
predsjednica / glavna 
tajnica 

siječanj - 
prosinac 2017. 

 
Na nivou predsjednika komora koordinirane su aktivnosti oko izmjena i dopuna postojećeg 
zakonodavstva, prvenstveno oko zajedničkog nastupa vezano uz Izmjene i dopune Zakona o 
gradnji što je u konačnici i rezultiralo njihovim donošenjem. U Izmjenama i dopunama 
Zakona o gradnji prihvaćen je dio primjedbi koje su komore zajednički utvrdile. 
 
Na nivou predsjednika komora održan je zajednički sastanak s predstavnicima MGIPU, 
konkretno s pomoćnicima ministra, državnom tajnicom i savjetnikom ministra. HKA je na 
zajedničkom sastanku posebno istaknula temu prostornog planiranja, urbanizma te javne 
nabave arhitektonskih usluga.   
 
Na nivou predsjednika komora istaknuto je da inženjerske profesije u graditeljstvu i dalje 
trebaju ostati regulirane profesije. 
 
 

 
3 
 

 
Raspolaganje sredstvima HKA-a 

 
Upravni odbor 

siječanj - prosinac 
2017. 

 
Nastavno na utvrđenu politiku financijskog poslovanja, HKA je i tijekom 2017. godine 
nastavila s praksom oročavanja financijskih sredstava, koje su položene u dvije poslovne 
banke:  
 
2 oročenja u Erste & Steiermärkische Bank d.d. 
2 oročenja u Hrvatskoj poštanskoj banci d.d. 
 
Sredstva su oročavana na period od 3 – 12 mjeseci, prema najpovoljnijim kamatama na dan 
oročenja. Jedan dio sredstava uložen je u kupnju udjela u novčanim fondovima ZABE. 
 
Pregled financijskih sredstava HKA: 
 
Ukupno oročena sredstva iznose ..................................................................  3.000.000,00 kn. 
 
Stanje novčanih sredstava na ZB Invest Fondu – ZB plus, iznosi ...............   1.011.825,21 kn. 
 
Stanje kunskih računa HKA-a, na dan 01.02.2017. godine, iznosi .................   766.698,82 kn. 
 
Stanje deviznog računa iznosi .................................................................................... 77,40 €. 
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4 

 
Stručno usavršavanje  

 
voditelj SU-a / Tajništvo 
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 
 

 
IZRADA IZMJENA PROGRAMA STRUČNOG USAVRŠAVANJA HKA-a  
 
Na 3. izvanrednoj Skupštini HKA-a održanoj 15. travnja 2016. godine usvojen je Pravilnik 
HKA o stručnom usavršavanju i Program stručnog usavršavanja HKA koji su stupili na snagu 
2. svibnja 2016. godine, objavom na web stranici HKA-a. 2. svibnja 2016. godine počelo je i 
provođenje novog sustava stručnog usavršavanja HKA-a. Upute o provođenju programa 
stručnog usavršavanja HKA usvojene su na sjednici Upravnog odbora 7. rujna 2016. godine i 
također su objavljene na webu. Ta tri dokumenta čine regulatornu osnovu programa stručnog 
usavršavanja HKA-a.  
 
Bitna stavka organizacije SU-a je da se ovim Pravilnikom utvrđuju tri razine zadovoljavanja 
HKA SU standarda – A, B i C razina, koje se utvrđuju na kraju obračunske godine, 
kumulativnim zbrajanjem sati provedenih na programima svakog člana. Te razine prikazuju 
se, prema želji člana, odnosno nakon što on da suglasnost za to, na osobnom profilu na 
stranicama HKA-a, i mogu poslužiti kao referentna lista pojedinca. Sam Program SU-a je 
prilagođen novoj strukturi i broju imenika koje vodi HKA-a. 
 
Programi stručnog usavršavanja (dalje: SU) pri Hrvatskoj komori arhitekata su po konceptu 
zamišljeni kao cijeloživotno usavršavanje članova HKA. Služe za produbljivanje dosada 
stečenoga akademskog i stručnog znanja. Oni pružaju dublji uvid u pet područja: 
 a) REGULATIVA I EDUKACIJA 
 b) PROSTOR I OKOLIŠ 
 c) GRAĐENJE, ODRŽIVA GRADNJA I KONTEKST  
 d) KONSTRUKCIJE I TEHNOLOGIJA  
 e) UPRAVLJANJE 
 
Svaka od tih glavnih tema podijeljen je na podcjeline, koji pokrivaju širok spektar potrebne 
edukacije za članstvo HKA. 
Dana 5. travnja 2017. godine, s danom stupanja na snagu 2. svibnja 2017. godine, usvojena 
je revizija Programa stručnog usavršavanja, koja je nastala nakon godinu dana praćenja i 
evaluiranja programa, u kojima su uočeni nedostaci i manjkavosti. Vjerujemo da će ovako 
revidirani program (izmjene su većim dijelom prilagođene aktualnim potrebama tržišta i u 
odnosu na stari program ne predstavljaju veliku izmjenu) kvalitetnije pokriti sve kompleksniju 
tematiku rada u prostoru.  
Dodatni izazov za programe SU je taj što oni više nisu obvezujući za članove, te podliježu 
tržišnoj utakmici. Kvaliteta tih programa je zalog većeg broja posjetitelja. 
 
SUDJELOVANJE ČLANOVA HKA-a U PROGRAMU STRUČNOG USAVRŠAVANJA u 
prvom razdoblju stručnog usavršavanja od 2. svibnja 2016. godine do 1. svibnja 2017. 
godine  
Prema donjoj tablici razvidna je zastupljenost programa SU, te se u odnosu na ukupan broj 
sati mogu izlučiti sljedeći postoci: 
 a) REGULATIVA I EDUKACIJA    --   4 % 
 b) PROSTOR I OKOLIŠ     --   7 % 
 c) GRAĐENJE, ODRŽIVA GRADNJA I KONTEKST  -- 28 % 
 d) KONSTRUKCIJE I TEHNOLOGIJA    -- 34 % 
 e) UPRAVLJANJE      -- 27 % 
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U istom razdoblju iznosila 2881 polaznika, no izdvaja se vrlo mala posjećenost programa 
SU-a vezanih uz kulturnu baštinu (0-6 polaznika). 
Za pojedine programe provođena je evaluacija anketiranjem polaznika slanjem anketa na 
njihove e-mail adrese, koja je pokazala načelno zadovoljstvo polaznika temama, 
predavačima i prostorima u kojima se održavaju edukacije, uz traženje dodatnih sadržaja iz 
područja regulative, što je sukladno rezultatima izvješća o njihovoj zastupljenosti u 
ponuđenim programima.   
 
PARTNERI 
Od partnera koji surađuju na HKA programima SU izdvajaju se sljedeće institucije: 
-    Udruženje hrvatskih arhitekata, 
-    regionalna društva arhitekata,  
-    Udruga hrvatskih urbanista, 
-    Hrvatsko društvo krajobraznih arhitekata, 
-    Arhitektonski fakultet Sveučilišta u Zagrebu, 
-    Fakultet građevinarstva, arhitekture i geodezije Sveučilišta u Splitu, 
-    Građevinski fakultet Sveučilišta u Osijeku, 
-    Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti, Razred za likovne umjetnosti i Muzej  
     arhitekture, 
-    Matica hrvatska, Odjel za arhitekturu, 
-    Hrvatska gospodarska komora, Udruženje arhitekata. 
 
Sporazumi o provođenju programa SU-a i dalje na snazi su: 
- Oris kućom arhitekture, 
- Hrvatskim savjetom za zelenu gradnju, 
- Tvrtkom Intelika za provođenje pripremnih seminara za postupak osposobljavanja 

voditelja projekta prema IPMA 4-L-C sistemu, 
- Tvrtkom Geberit prodaja d.o.o. za inhouse stručno usavršavanje, 
- Tvrkom Sika Hrvatska  za inhouse stručno usavršavanje, 
-           Hrvatskim zavodom za prostorni razvoj. 
 
Društvo arhitekata Zagreba partner je koji je proveo najviše programa u izvještajnom 
razdoblju, kao i Područni odbor HKA-a Dubrovnik. 
 
U izvještajnom razdoblju održano je ukupno 49 aktivnosti u sklopu kojih su članovi mogli 
ostvariti 239 sati iz Programa stručnog usavršavanja. 
 
 
SUVREMENA ARHITEKTURA – INŽENJERSKI PRISTUP 
 

 

U sklopu šeste sezone ciklusa predavanja Suvremena arhitektura - 
inženjerski pristup: Europski majstori detalja u Hrvatskoj u prvom 
predavanju tradicionalno su predstavljene slovenske kolege u 
Zagrebu, u Velikoj dvorani Arhitektonskog fakulteta, u četvrtak, 9. 
ožujka 2017. godine, kada su predavanje održali slovenski arhitekti 
koji djeluju u inozemstvu - Boris Bežan i Aleš Prinčič.  
Moderator skupa bio je Aleksander Ostan. Predavanju je 
prisustvovalo oko 100 polaznika. 
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2. MEĐUNARODNA BIM KONFERENCIJA 
 

 

Konferencija je održana u Zagrebu, 2. prosinca 2017. 
godine u Velikoj dvorani Arhitektonskog fakulteta u 
sklopu projekta HKA-a pod nazivom Implementacija 
BIM tehnologije koji provodimo s ciljem podizanja 
znanja i svijesti o BIM-u te sa svrhom omogućavanja 
pregleda teorijskog i praktičnog aspekta procesa, 
međunarodnog i lokalnog znanja i iskustva te time 
osiguravanja jačanja kompetencija svih sudionika 
graditeljskog sektora u Hrvatskoj prema europskoj i 
svjetskoj praksi. 

 
Sukladno konceptu konferencije uvodna predavanja su održali predavači koji su predstavili 
svoja bogata iskustva u radu u BIM-u: Đorđe Grujić predavanjem BIM u Ujedinjenim 
Arapskim Emiratima, te Martin Lah s primjerima BIM menadžmenta i koordinacije u Sloveniji, 
odnosno okolnim tržištima Austrije. 
Jorma Ehrnrooth iz Finske predstavio je Solibri rješenja koja omogućavaju dostupnost alata 
za provjeru valjanosti BIM-a, kontrolu usklađenosti, koordinaciju procesnih projektiranja, 
pregled projekta, analizu i provjeru koda. 
Ivana Burcar Dunović predstavila je projekt  „Korištenje BIM pristupa za povećanje 
energetske učinkovitosti u zgradama - projekt NET-UBIEP“  
Hrvoje Šolman i Martina Pavlović predstavili su smjernice Hrvatske komore inženjera u 
graditeljstvu za BIM pristup u graditeljstvu. 
BIM smjernice Hrvatske komore arhitekata predstavio je Matija Vinski, predsjednik Odbora 
za informatizaciju, web i digitalne tehnologije. Najavio je njihovu skoru objavu na web 
stranicama Komore. 
Konferenciju je moderirao i vodio okrugli stol na kraju Marin Račić, koji je sve prisutne 
pozvao da pošalju svoje prijedloge zaključaka Konferencije na novootvorenu adresu 
bim@arhitekti-hka.hr . 
 
Konferenciju su uvodno otvorili predsjednica HKA-a Željka Jurković, Marin Račić, moderator i 
suradnik Odbora za IWDT te doc.dr.sc. Maja Marija Nahod, dipl.ing.građ., pomoćnica 
ministra za graditeljstvo i energetsku učinkovitost u zgradarstvu, te su svi naglasili potrebu 
interdisciplinarne suradnje struka na daljnjem djelovanju implementacije BIM-a. 
 

 

9. studenoga 2017. godine u Dubrovniku u prostoru Crkve 
Gospe od Rozarija održana je BIM mini konferencija: BIM 
u zaštiti zaštiti i obnovi graditeljske baštine, kojom je HKA 
nastavila projekt regionalnih radionica i konferencija s 
temom BIM-a, ovaj puta s posebnim osvrtom na zaštitu i 
obnovu kulturne baštine. Predavanja su održali Matija 
Vinski, predsjednik Odbora za informatizaciju, tehnologije i 
web, Marin Račić, prisruženi član Odbora te dr.sc. Dražen 
Arbutina. 
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DAN HKA-a - ZAGREBAČKI ENERGETSKI  TJEDAN 
 
HKA – VIII. ZAGREBAČKI ENERGETSKI TJEDAN – ZELENI DAN HKA 

Dana 9. svibnja 2017. godine, u Starogradskoj 
vijećnici na Gornjem Gradu u Zagrebu, pod 
pokroviteljstvom Ministarstva graditeljstva i 
prostornoga uređenja i gradonačelnika Milana 
Bandića, uz potporu Saveznog ministarstva 
poljoprivrede, šumarstva, okoliša i vodnog 
gospodarstva Republike Austrije, i Grada Zagreba, 
 održan je VIII. zeleni dan Hrvatske komore 
arhitekata. 

 

Na ovogodišnjem međunarodnom stručnom skupu sudjelovalo je oko 300 sudionika i 15 
uglednih domaćih i stranih predavača, prezentirane su brojne međunarodne inovacije na 
području održive gradnje, te doneseni Zaključci.  

 
CIKLUS PREDAVANJA O ZAKONODAVSTVU 
 
Hrvatska komora arhitekata organizirala je ciklus predavanja u programu stručnog 
usavršavanja s temom zakonodavstva. 
  
Ciklus je započeo 28. studenoga 2017. godine predstavljanjem tema iz područja prostornog 
planiranja i to predstavljanjem donesene Strategije prostornog razvoja RH i prikazom 
Informacijskog sustava prostornog uređenja, koje su predstavile mr. sc. Irena Matković, 
dipl.ing.arh. ravnateljica Hrvatskog zavoda za prostorni razvoj  i Sunčana Habrun, 
dipl.ing.arh. rukovoditeljica Službe za ISPU i praćenje stanja u prostoru. 
 
Radionica  e-Dozvole: primjeri iz prakse održana je u prostorijama Komore 5. prosinca 2017. 
godine a vodila ju je Gordana Špehar Hafizović, dipl. ing. arh., voditeljica odjela za 
infrastrukturne građevine MGIPU-a. 
 
PROGRAM IZOBRAZBE OSOBA KOJE PROVODE ENERGETSKE PREGLEDE 
GRAĐEVINA I ENERGETSKO CERTIFICIRANJE ZGRADA  
 
Program izobrazbe nije se provodio zbog nedostatka interesa polaznika i nemogućnosti 
formiranja grupa. 
 
 
PROGRAM USAVRŠAVANJA ZA OSOBE KOJE SU OVLAŠTENE ZA PROVOĐENJE 
ENERGETSKIH PREGLEDA I ENERGETSKO CERTIFICIRANJE ZGRADA 
 
Program usavršavanja u trajanju osam sati proveden je 12. svibnja 2017. godine u sklopu 
programa Dana arhitekata 1.0 u Rovinju, te također u trajanju 8 sati u Zagrebu u 
Kongresnom centru FORUM Zagreb u Green Goldu 13. studenoga 2017. godine. 
 
 
 
 
 

https://www.arhitekti-hka.hr/files/file/vijesti/2017/pdf/Zaključci_10.05.2017._IV.pdf
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5 

 
Arhitektura i djeca (Architecture 
& Children UIA) 

 
Odbor za obrazovanje 
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 

 
UIA / ARHITEKTURA I DJECA GOLDEN CUBES NAGRADA  
 
UIA Architecture & Children Golden Cubes nagrade organizira UIA-in radni program 
Arhitektura i djeca (Architecture & Children). Nagrada se dodjeljuje za pojedinačne aktivnosti, 
proizvode ili kontinuirane programe osobama, školama ili institucijama koje za djecu i mlade 
osmišljavaju radionice, projekte, programe, didaktičke materijale i sl. kojima je cilj educiranje 
djece i mladih o izgrađenom okolišu. Cilj je prepoznati, potaknuti i podržati osobe i 
organizacije koje polažu temelje arhitektonske kulture i pomažu djeci i mladima, od vrtićkog 
uzrasta do osamnaeste godine, da razumiju arhitekturu, urbanizam i procese koji oblikuju 
našu okolinu. Pozvane su osobe, škole i institucije da prema uputama koje su u nastavku na 
natječaj predaju natječajnu dokumentaciju, te eventualno dodatne materijale odnosno 
proizvode čija je svrha educirati djecu i mlade o arhitekturi i izgrađenom okolišu.  
Nagrade će se dodjeljivati u četiri kategorije: Nagrada za škole, Nagrada za institucije, 
Nagrada za tiskane medije i alate, Nagrada za audiovizualne medije. 
Međunarodni ocjenjivački sud izabrao je po jednu nagradu za svaku kategoriju birajući iz 
nacionalnih nominacija. Svečana dodjela međunarodne UIA Architecture & Children Golden 
Cubes nagrade održana je u rujnu 2017. god. u Seoulu za vrijeme održavanja 
Međunarodnog kongresa UIA.  
Dr. sc. Mia Roth Čerina, dipl. ing. arh., članica Odbora za obrazovanje HKA-a je 
prisustvovala radu radne grupe UIA i ocjenjivačkog suda za dodjelu nagrade Golden Cubes, 
u Parizu, od 3. do 5. travnja 2017. godine. 
 
 
 

 
 
6 

 
Izdavačka djelatnost / 
informiranje 
 

 
Upravni odbor / 
predsjednica / glavni 
urednik / Tajništvo 
 

 
siječanj - prosinac 
2017. 
trajno 

 
WEB STRANICA HKA-A  
 
Glavna urednica web stranice je glavna tajnica HKA Jasna Tucak, dipl. iur. 
Web stranica je u izvještajnom razdoblju imala: 806.396 posjeta od čega 571.614 
jedinstvenih odnosno ukupno 1.370.010 posjeta. 
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Izvješćivanje javnosti i članstva o aktivnostima HKA-a odvija se u više segmenata: 

• izvješćivanje putem web stranice – sve aktivnosti relevantne za rad struke i HKA-a, 

• izvješćivanje putem obavijesti članstvu elektronskom poštom – posebno važne 
aktivnosti vezane uz članstvo HKA-a i rezultate na unaprjeđenju regulative, 

• izvješćivanje javnosti putem medija i na raznim skupovima – javno obraćanje javnosti, 
medijima, članstvu ili institucijama RH-a, usuglašava se na nivou nadležnih tijeka i 
radnih tijela Komore, odnosno strukovnih institucija koje zajedno zastupaju određena 
stajališta, 

• izvješćivanje putem hk@glasila koje je pokrenuto početkom studenog 2015. godine te 
je u izvještajnom razdoblju poslano 15  brojeva prema članovima, 

• izvještavanje putem facebook stranice koja sa završetkom 2017. godine ima 1680 
pratitelja.  

 
Glavna urednica hk@glasila je glavna tajnica HKA-a Jasna Tucak, dipl. iur.  
 
 
APOLITIKA - LOK-AP 
 
2017. godine izdana je publikacija Smjernice za provođenje arhitektonskih politika lokalnih 
zajednica [lok-ap]. U sklopu pripreme iste održani su sastanci s dizajnerom i sastanci vezano 
za tisak. Cilj Smjernica je podržati razvoj planiranja i primjene posebno za svaku općinu i 
pomoći im da budu politički prihvaćani u širem prostornom i društvenom kontekstu. 
 
Smjernice za provođenje arhitektonskih politika lokalnih zajednica [lok-ap] prezentirane su 
Ministarstvu graditeljstva i prostornoga uređenja, Ministarstvu kulture, kao i u Udruzi općina 
RH.  
 
R. Bunjevac, članica Upravnog odbora HKA zadužena za strateški projekt sudjelovala je u 
radu Radne skupine za praćenje implementacije arhitektonskih politika. Također je 
sudjelovala u radu, predavanju i prezentaciji Smjernica za provođenje arhitektonskih politika 
lokalnih zajednica [lok-ap] na Sajmu zdravlja u Vinkovcima kao i na Danima zdravlja u 
Poreču.  
 
Krajem godine započeta je organizacija okruglog stola „Gdje je danas ApolitikA“, u suradnji s 
UHA-om. 
 
 

 
7 

 
Suradnja s Udruženjem hrvatskih 
arhitekata (UHA) 
 

 
Upravni odbor /  
predsjednica / PO / 
voditelji 
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 

 
HKA s UHA-om surađuje u pojedinim segmentima djelatnosti arhitekture i urbanizma, a 
posebno je intenzivna i vidljiva suradnja većine PO HKA i lokalnih društava arhitekata koja su 
članovi UHA.   
 
24. ožujka 2017. godine u prostorijama Arhitektonskog fakulteta predsjednica HKA održala je 
radni sastanak s vršiteljicom dužnosti predsjednice UHA, Anom Mrđa. Predsjednica HKA je 
na sastanku iznijela financijske i druge poslovne, profesionalne aspekte, aspekte odnosa i 
suradnje HKA i UHA vršiteljici dužnosti predsjednice UHA.  Poslani su i dokumenti iz kojih je 
vidljivo stanje financijskih odnosa UHA i HKA. 
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20. travnja 2017. godine zaprimljena je zamolba UHA-e u za otplatu preostalog duga u 
ratama na period od 32 mjeseca, a imajući u vidu trenutno tešku financijsku i strukturnu 
situaciju UHA-e. A. Mrđa je prisustvovala sjednici Upravnog odbora 12. lipnja 2017. godine 
na kojoj je raspravljano o zamolbi. Zajednički je zaključeno da UHA neće uložiti žalbu na 
presudu br. Povrv-3379/2016 i time će dopustiti da ista stekne pravomoćnost, a Komora će 
se suzdržati od aktivacije predmetne presude i time omogućiti da UHA ne bude blokirana te 
da vraća dug u ratama. Nakon što je u srpnju 2017. godine izabran novi predsjednik UHA, 
Emil Jurcan, nastavljeni su razgovori o daljnjoj suradnji i rješavanju pitanja duga.  
 
13. listopada 2017. godine je u prostorijama UHA održan zajednički sastanak Predsjedništva 
UHA i Upravnog odbora HKA. Razgovaralo se o strateškim ciljevima, mogućim oblicima 
suradnje dviju institucija kao i rješavanju pitanja duga. 
 
8. prosinca 2017. godine je održan drugi zajednički sastanak Predsjedništva UHA i Upravnog 
odbora HKA, u prostorijama HKA. Sastanak je održan na inicijativu Upravnog odbora HKA s 
temom iznalaženja (i prijedloga) dogovora oko duga UHA-e prema HKA i buduće suradnje 
dvije institucije. Trgovački sud je rješenjem15. studenog 2017. godine ukinuo „prethodnu 
mjeru“ temeljem koje su sredstva UHA-e bila zamrznuta na posebnom računu FINA-e, a na 
zahtjev HKA. Predsjednik Jurcan je potvrdio da su sredstva prebačena na račun UHA te da 
će u najkraćem roku biti vraćen dug za 3. ratu što je i učinjeno. Na sastanku je dogovoreno  
da će HKA UHI pomoći kroz zajedničke projekte (izdavanje ČIP-a, projekt APOLITIKA, 

organizacija obljetnice 20. godina Komore) te su dogovoreni zajednički nastupi prema 
javnosti. 
 
12. prosinca 2017. godine je Gradu Zagrebu upućeno zajedničko očitovanje na postupak 
planiranja u Zagrebu - bivša tvornica Gredelj kojim je predloženo poništenje predmetne 
raspisane javne nabave. 
 
Tijekom prosinca je započeta zajednička organizacija okruglog stola „Gdje je danas 
ApolitikA?“. 
 
 
 

 
8 

 
Suradnja s fakultetima na kojima 
se odvija nastava arhitekture   
 

 
Upravni odbor / 
predsjednica / voditelji 
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 
 

 
Na inicijativu predsjednice HKA u veljači 2017. godine održan je 1. koordinacijski sastanak 
dekana tri fakulteta na kojima se odvija nastava arhitekture u Hrvatskoj (Af, FGAG, GFOS). 
Sastanak je održan u prostorijama zagrebačkog Af. Na sastanku su razmatrane teme 
zajedničke suradnje fakulteta i Komore, tema stručne prakse te se raspravljalo o 
zajedničkom studiju održive gradnje.  
 
 
HRVATSKI KVALIFIKACIJSKI OKVIR 
Sektorsko vijeće graditeljstvo i geodezija pri Ministarstvu znanosti i obrazovanja 
 
Održane su 2 radne sjednice, 1 dvodnevna edukacija i 1 dvodnevna radionica na kojoj je 
sudjelovala HKA. HKA sudjeluje i u radu na sistematizaciji Nacionalne klasifikacije 
zanimanja. 
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9 

 
Financiranje projekata HKA iz EU 
i drugih fondova  

 
Upravni odbor / odbori 
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 
 

 

HKA – JAVNI POZIV ZA PRIJAVU PROJEKATA MINGO-a 

Hrvatska komora arhitekata je sukladno Javnom pozivu za prijavu gospodarskih 
manifestacija, znanstveno – stručnih skupova i ostalih aktivnosti promidžbe poduzetništva i 
obrta te za prijavu nacionalnih projekata promidžbe poduzetništva, iz nadležnosti 
Ministarstva gospodarstva, poduzetništva i obrta u 2017. godina prijavila Dane arhitekata 1.0 
održane u Rovinju od 11. do 13. svibnja 2017., za dodjelu sredstava. 

Ministarstvo je 17. listopada 2017. godine prihvatilo prijavu i dostavilo Ugovor o 
pokroviteljstvu manifestacije, te dodijelilo 10. 000,00 kn Hrvatskoj komori arhitekata.  

 

BUGARSKA KOMORA ARHITEKATA 

Na zamolbu Bugarske komore arhitekata, njenog predsjednika arhitekta Borislava Ignatova 
iz veljače 2017. godine, kojom se Hrvatsku komoru arhitekata pozvalo na suradnju, 
odnosno partnerstvo u provođenju projekta u okviru programa Europske unije Danube 
Transnational, HKA je u veljači izrazila načelnu zainteresiranost za sudjelovanje. 

Povod za projekt je što je Bugarska suočena s problemima zastarjele legislative u području 
arhitekture i prostornog planiranja, te je Bugarska komora arhitekata pokrenula nacionalni 
proces analize problema i predlaganja njihovih mogućih rješenja kako bi pozvala bugarski 
parlament na djelovanje. Najboljim načinom za to smatrali su proučavanje i provođenje 
dobrih praksi zemalja Centralne Europe i srodnih organizacija kao što je HKA. Najvećim 
problemima pokazali su se spomenička zaštita, izdavanje građevinskih dozvola i 
elektroničko predavanje projekata. Rezultat projekta trebao bi biti dokument kao preporuka 
odgovornima i vladi.  

HKA je 31. svibnja 2017. godine potpisala Sporazum o partnerstvu na projektu pod nazivom 
Fostering Sustainable Transnational Professional Knowledge Transfer and Exchange of 
Business and Social Innovations in the Area of Architecture in the Danube Region, 
(ArchDanube), kojim se kroz 2,5 godine trajanja projekta obvezala na sudjelovanje u 
sljedećim aktivnostima projekta: 

- sudjelovanje na kick off sastanku u Sofiji (siječanj 2018.) 

- sudjelovanje na Transnacionalnoj konferenciji u bugarskom Predsjedništvu EU-a (prva 
polovica 2018.) 

- završna konferencija u Münchenu (lipanj 2020.) 

- sudjelovanje u upravnim odborima (3 sastanka)  

- sudjelovanje u troškovima financijske revizije svaki put kada se pošalju financijska 
izvješća za naknadu troškova  

Ukupni trošak HKA-a u projektu je 14160,00 Eura, od čega je nepovratno 15% odnosno 
2124,00 Eura. 

Uz HKA partneri na projektu su: 

- Baden-Württemberg komora arhitekata, 
- German Sustainable Building Council , 
- Arhitektonska komora Rumunjske, 
- Zbornica za arhitekturu i prostor Slovenije,  
- Savezna komora arhitekata i ovlaštenih inženjera Austrij,  
- Mađarska komora arhitekata, 
- iQvolution Bulgaria EOOD, 
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- Slovačka komora arhitekata, 
- Ministarstvo regionalnog razvoja i javnih radova Bugarske, 
- Ministarstvo nacionalnog razvoja Mađarske , 
- Ministarstvo infrastrukture Slovenije, 
- ST Architekten GmbH, Munich, German, 
- Udruženje arhitekata Srbije, 
- Vijeće arhitekata Europe. 

 

HKA – MINISTARSTVO KULTURE 

Poziv za predlaganje programa javnih potreba u kulturi Republike Hrvatske za 2017. 
godine. Na javni poziv Ministarstva kulture poslana je 15. ožujka 2017. godine prijava Dana 
arhitekata 1.0 za programe međunarodne kulturne suradnje za 2017. godinu. 

 
 

 
10 

 
Dani arhitekata 1.0 i  2.0 
 

 
Upravni odbor / 
Organizacijski odbor  
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 

 
Dani arhitekata 1.0 
 
Organizacijski odbor Dana arhitekata 1.0 radio je u sastavu  
 
Željka Jurković, dipl. ing. arh., predsjednica 
prof. dr. sc. Tihomir Jukić, dipl. ing. arh.  
Robert Loher, dipl. ing. arh. 
Ivan Ljubić, dipl. ing. arh. 
Bruno Nefat, dipl. ing. arh. 
Jasminka Pilar Katavić, dipl. ing. arh.  
Jasna Tucak, dipl. iur.  
dr. sc. Alen Žunić, dipl. ing. arh.  
 

 

Dani arhitekata 1.0 održani su u Rovinju 
od 11. do 13. svibnja 2017. godine, pod 
pokroviteljstvom Ureda Predsjednice 
Republike Hrvatske, Ministarstva 
graditeljstva i prostornoga uređenja, 
Ministarstva zaštite okoliša i energetike, 
Ministarstva gospodarstva, poduzetništva 
i obrta, Ministarstva kulture, Ministarstva 
regionalnog razvoja i fondova Europske  
unije, Ministarstva turizma, Grada Rovinja 
i Istarske županije, uz nazočnost oko 500 
sudionika, većinom arhitekata, ali i  
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inženjera ostalih inženjerskih struka, 
predstavnika tvrtki te predstavnika 
lokalnih uprava. Održano je 30-ak 
predavanja i čak šest okruglih stolova na 
kojima su sudjelovali vrhunski stručnjaci iz 
svojih područja. 

 

Također, prvi puta dodijeljene su 
Godišnje nagrade Hrvatske komore 
arhitekata za 2016. godinu: Medalja 
za arhitekturu (dobitnici Roman Šilje 
i Dinko Peračić za zgradu 
Građevinskog fakulteta u Osijeku) i 
Medalja za konceptualni pothvat 
(dobitnici Studio 3LHD za koncept 
(izložbu) „3LHD INTERAKCIJE“). 
Dani su zatvoreni donošenjem 
Zaključaka. 

 
 
Uspjeh Dana arhitekata 1.0 dokazuju i rezultati istraživanja koje je u lipnju provela Hrvatska 
komora arhitekata. Istraživanje se odnosilo na evaluaciju programa i organizacije, a 
provedeno anketom koja je poslana elektroničkom poštom na sudionike konferencije. 
 
93% sudionika Dana arhitekata 1.0 iznimno je zadovoljno organizacijom Dana.  
 
93% sudionika konferencije Dani arhitekata 1.0 je izrazito zadovoljno ili vrlo zadovoljno 
organizacijom godišnje konferencije, a 87% preporučit će konferenciju kolegama i 
poznanicima, pokazalo je istraživanje zadovoljstva sudionika. Osim organizacijom, većina 
sudionika iskazala je zadovoljstvo kvalitetom programa konferencije, njih 84%, a program je 
na ljestvici od 1 do 5 ocijenjen četvorkom (prosječna ocjena 4,3). 
Zadovoljstvo programom ovisilo je o temama koje su izlagane, pri čemu su sudionici 
najzadovoljniji programom iz područja arhitekture i digitalnog doba (prosječna ocjena 4,4) te 
energetskog doba (4,3) i urbanizma (4,1). 
 

Dani arhitekata 2.0 

 

Upravni odbor Hrvatske komore arhitekata donio 
je odluku da će se sljedeći Dani arhitekata 2.0 
održati ponovno u Rovinju u hotelu Lone ovaj 
puta u terminu 3. – 5. svibnja 2018. godine.  

Dani će se održati pod naslovom Oblikovanje 
obrazovanja: Arhitektura/Komunikacija/Edukacija. 

 

Organizacijski odbor Dana arhitekata 2.0 djeluje u sastavu  
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Željka Jurković, dipl. ing. arh., predsjednica 
Lenka Šaran, dipl. ing. arh. 
prof. dr. sc. Tihomir Jukić, dipl. ing. arh. 
prof. Neno Kezić, dipl. ing. arh. 
Robert Loher, dipl. ing. arh.  
prof. Goran Rako, dipl. ing. arh. 
Jasminka Pilar Katavić, dipl. ing. arh. 
Branimir Rajčić, dipl. ing. arh. 
Jasna Tucak, dipl. iur.  
 
Odbor je u izvještajnom razdoblju održao dvije sjednice: 

• 13. listopada 2017. godine, 

• 9. studenog 2017. godine. 
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Regulativa 

 
Upravni odbor / 
predsjednica / Odbor za 
zakonodavstvo / 
Tajništvo   
 

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno 

 
PRIMJEDBE NA PRIJEDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O 
GRADNJI 

Hrvatska komora arhitekata je u siječnju 2017. godine Ministarstvu graditeljstva i 
prostornoga uređenja dostavila dopis s prijedlozima izmjena Zakona o gradnji. Dostavljenim 
primjedbama posebno je istaknuta važnost obveze izrade idejnog projekta i idejnog 
rješenja, te izvedbenog projekta. HKA smatra da je uvođenje obveze izrade tih projekata 
nužno radi bržeg, kvalitetnijeg i transparentnog postupka ishođenja posebnih uvjeta, te 
efikasnije pripreme i provedbe ciklusa investicijskog projekta.  

https://www.arhitekti-hka.hr/hr/novosti/komora-je-uputila-primjedbe-na-prijedlog-zakona-o-
izmjenama-i-dopunama,3188.html    

 

STRUČNO MIŠLJENJE O ZNAČENJU POJMA „GRAFIČKI PRIKAZ“ 

Hrvatska komora arhitekata je u lipnju 2017. godine donijela stručno mišljenje o značenju 
pojma „grafički prikaz“ iz članka 81. stavak 2. Zakona o gradnji („Narodne novine“ broj 
153/13 i 20/17). 

Termin „grafički prikaz“ iz članka 81. stavak 2. Zakona o gradnji („Narodne novine“ broj 
153/13 i 20/17) potrebno je tumačiti kao idejno rješenje, budući jedino takav skup 
međusobno usklađenih nacrta i dokumenata / takva razina razrade, osigurava uvid u to da 
su projektirana idejno-tehničko rješenja u skladu s propisima i aktima prema kojima se 
utvrđuju posebni uvjeti gradnje, te da je isti usklađen s posebnim propisima kojima se 
uređuje zaštita okoliša i prirode.  

https://www.arhitektihka.hr/files/file/pdf/2017/Tumacenje%20pojma%20Graficki%20prikaz.p
df  

 

 

 

https://www.arhitekti-hka.hr/hr/novosti/komora-je-uputila-primjedbe-na-prijedlog-zakona-o-izmjenama-i-dopunama,3188.html
https://www.arhitekti-hka.hr/hr/novosti/komora-je-uputila-primjedbe-na-prijedlog-zakona-o-izmjenama-i-dopunama,3188.html
https://www.arhitekti-hka.hr/files/file/pdf/2017/Tumacenje%20pojma%20Graficki%20prikaz.pdf
https://www.arhitekti-hka.hr/files/file/pdf/2017/Tumacenje%20pojma%20Graficki%20prikaz.pdf
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PRIJEDLOG NACRTA PRAVILNIKA O NAČINU IZRAČUNA GRAĐEVINSKE (BRUTO) 
POVRŠINE 

Hrvatska komora arhitekata sudjelovala je u e-savjetovanju vezano za Nacrt pravilnika o 
načinu izračuna građevinske (bruto) površine. Primjedbe su dostavljenje Ministarstvu 
graditeljstva i prostornoga uređenja.  

https://www.arhitekti-hka.hr/files/file/zakoni/naputci/HKA-MGIPU%20-
Primjedbe%20na%20Prijedlog%20Nacrt%20pravilnika%20o%20načinu%20izračuna%20gr
ađevinske%20bruto%20površine%20-%20dostava%20očitovanja%20HKA.pdf  

 

PRAVILNIK O UVJETIMA ZA FIZIČKE I PRAVNE OSOBE RADI DOBIVANJA 
DOPUŠTENJA ZA OBAVLJANJE POSLOVA NA ZAŠTITI I OČUVANJU KULTURNIH 
DOBARA („NARODNE NOVINE“ BROJ 74/03 I 44/10) 

Hrvatska komora arhitekata uputila je javni prijedlog Ministarstvu kulture, Ministarstvu 
gospodarstva, poduzetništva i obrta  i Agenciji za zaštitu tržišnog natjecanja za ukidanjem 
vremenskog ograničenja dopuštenja za obavljanje određenih poslova na zaštiti i očuvanju 
kulturnih dobara, u studenom 2017. godine. U prosincu 2017. godine je zaprimljen odgovor 
Ministarstva kulture kojim se inicijativa HKA prihvaća.  

https://www.arhitekti-hka.hr/files/file/vijesti/2017/pdf/HKA-MIN.KULTURE%20-
dopis%20Prijedlog%20izmjena%20odredbi%20Pravilnika%20o%20uvjetima%20za%20fizi
%C4%8Dke%20i%20pravne%20osobe-%20o%C4%8Duv.kult.%20dobara.pdf 

 

PRIJEDLOG NOVIH POSEBNIH UZANCI U GRAĐENJU 

Hrvatska komora arhitekata je izradila primjedbe na Prijedlog novih posebnih uzanci u 
građenju. U Prijedlogu novih uzanci vidljiva je velika sklonost prema izvođačima, u nekim 
situacijama čak i na štetu naručitelja. Kako se navedeni dokument odnosi i na arhitekte, 
Komora je uputila svoje primjedbe kojima se naglašava ravnoteža odnosa investitora i 
izvođača, te je objašnjena uloga arhitekata u odnosima između investitora i izvođača. 
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Međunarodna aktivnost 
 

Upravni odbor / 
predsjednica / glavna 
tajnica / Tomislav 
Ćurković / Rajka 
Bunjevac / Dubravko 
Bačić / Mia Roth-Čerina   

 
siječanj - 
prosinac 2017. 
trajno  

 
ACE 

6. ožujka 2017. godine, prema molbi Savezne komore arhitekata Njemačke, upućen je 
dopis predsjedniku Vlade RH i ministru graditeljstva i prostornog uređenja, Lovri Kuščeviću, 
s molbom za podrškom Vladi Savezne Republike Njemačke u nastojanju da obrani 
njemački Cjenik naknada za usluge arhitekata i inženjera (HOAI) pred Sudom EU. 

 

OSTALA RADNJA TIJELA I AKTIVNOSTI ACE-a 

 
Odbor za financije: sjednica je održana 16. ožujka 2017. u Bruxellesu, bez predstavnice 
HKA-a, koje je pisanim putem dostavila svoje primjedbe i glasovala. Također HKA je i 5. 
listopada 2017. godine glasovala dopisnim putem, kada je u Bruxellesu održana sjednica 
Odbora na kojem je usvajan proračun ACE-a za 2018. godinu. HKA je poslala obavijest o 
prihvaćanju proračuna za 2018. godinu, uz napomenu da se dodatna povećanja članarine 
za HKA neće moći prihvatiti. 

https://www.arhitekti-hka.hr/files/file/zakoni/naputci/HKA-MGIPU%20-Primjedbe%20na%20Prijedlog%20Nacrt%20pravilnika%20o%20načinu%20izračuna%20građevinske%20bruto%20površine%20-%20dostava%20očitovanja%20HKA.pdf
https://www.arhitekti-hka.hr/files/file/zakoni/naputci/HKA-MGIPU%20-Primjedbe%20na%20Prijedlog%20Nacrt%20pravilnika%20o%20načinu%20izračuna%20građevinske%20bruto%20površine%20-%20dostava%20očitovanja%20HKA.pdf
https://www.arhitekti-hka.hr/files/file/zakoni/naputci/HKA-MGIPU%20-Primjedbe%20na%20Prijedlog%20Nacrt%20pravilnika%20o%20načinu%20izračuna%20građevinske%20bruto%20površine%20-%20dostava%20očitovanja%20HKA.pdf
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Primjeri projekata koji su proizišli iz arhitektonskih natječaja 

Tajništvo ACE-a zatražilo je fotografije i detaljne podatke o projektima koji su najbolji 
primjeri projekata koji su proizišli iz arhitektonskih natječaja, kako bi se pokazali rezultati 
kvalitetnih i javnih natječaja, a koristili bi ih za publikaciju ACE-a  o natječajima financiranu 
iz Creative Europe projekta Europske komisije. Upit za dostavom podataka dostavljen je 
projektantima Romanu Šilje i Dinku Peračiću za projekt Građevinskog fakulteta u Osijeku te 
Vjeri Balić i Matthiasu Kulstrunku za projekt Bazenskog kompleksa Svetice, što su oni i 
učinili, te su fotografije proslijeđene tajništvu ACE-a. 

 

Paket mjera „Čista energija za sve Europljane“ - Direktiva o energetskoj učinkovitosti 
zgrada (EBPD) 

Dana 30. studenoga 2016. godine, Europska je komisija prihvatila paket mjera pod 
naslovom „Čista energija za sve Europljane”, s globalnim ciljem „poticanja, transformacije i 
konsolidacije prijelaza europskog gospodarstva na čistu energiju, na taj način otvarajući 
radna mjesta i potičući rast u novim sektorima gospodarstva i poslovnim modelima“. Paket 
uključuje nekoliko priopćenja i zakonodavnih mjera, uključujući prijedlog dopuna Direktivi o 
energetskoj učinkovitosti zgrada (EBPD). Vijeće ACE-a je predložilo dopune Direktive 
vođeno s pet principa – konzistentnom primjenom tih principa značajno bi se poboljšali 
tržišni uvjeti za naknadnu ugradnju rješenja energetske učinkovitosti (sažetak prijedloga 
ACE-a u prilogu). 

Na zamolbu ACE-a, njihov prijedlog smo poslali nadležnim ministarstvima (Ministarstvo 
graditeljstva i prostornog uređenja, Ministarstvo zaštite okoliša i energetike), te našim 
zastupnicima u Europskom parlamentu (D. Škrlec, B. Borzan, I. Tolić, M. Petir, D. Šuica) sa 
zamolbom da isto uzmu u obzir u svom djelovanju. 

Također, na zamolbu ACE-a Tajništvo HKA uputilo je članovima Europskog parlamenta 
sljedeće: 

- gospođi Biljani Borzan, koje je članica IMCO odbora (Internal Market and Consumer 
Protection) nove amandmane na nacrte direktive vezane za Services e-Card, koje je 
izradilo Vijeće arhitekata Europe, s molbom da prijedloge uzme u obzir pri svom 
djelovanju odnosno, proslijedi svojim kolegama u njemu, 

- gospodinu Davoru Škrlecu, koji je član ITRE odbora (Committee on Industry, 
Research and Energy) dostavljen je stav, odnosno odgovor i amandmani Vijeća 
arhitekata Europe, vezano za prijedlog Europske komisije o reviziji EPBD direktive 
(Energy Performance of Buildings Directive), u kojem se daje podrška nacrtu 
izvješća g. Bendta Bendtsena, koji je kao član Europskog parlamenta izvjestitelj i 
izrađivač nacrta izradio amandmane na prijedlog direktive koju je predložila 
Europska komisija.  

 

ACE newsletter 

HKA redovito u ACE-ov mjesečni newsletter dostavlja priloge, kao što su npr. najava 
održavanja Dana arhitekata 1.0 i 2.0 u Rovinju, te kratko izvješće i zaključci Dana na 
engleskom jeziku, kao i Zelenog Dana Hrvatske komore arhitekata na Zagrebačkom 
energetskom tjednu (ZET-u).   

 

HKA – BAK (BUNDESARCHITEKTENKAMMER) – MGIPU - MVEP 

Hrvatska komora arhitekata se, na molbu Savezne komore Njemačke, 12. srpnja 2017. 
godine ponovno obratila predsjedniku Vlade Republike Hrvatske i Ministarstvu graditeljstva i 
prostornoga uređenja sa željom da podrže Vladu Savezne Republike Njemačke u obrani 
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njemačkog Cjenika naknada za usluge arhitekata i inženjera (HOAI) pred Sudom Europske 
unije. 

U mjesečnom paketu odluka o povredama Europska komisija je 17. studenoga 2016. 
godine, temeljem članka 258. Ugovora o funkcioniranju Europske unije (TFEU), odlučila 
Sudu dostaviti minimalne i maksimalne naknade za arhitekte i inženjere na koje se 
primjenjuje HOAI.  

28. lipnja 2017. godine Sud Europske unije je njemačkom Federalnom ministarstvu 
gospodarstva i energetike dostavio tužbu. Broj predmeta je Komisija protiv Njemačke C-
377/17. 

Komisija tvrdi da obvezujuće minimalne i maksimalne naknade HOAI-a nisu usklađene s 
europskim zakonodavstvom, a naročito s člankom 15. EU Direktive o uslugama (Direktiva 
2006/123/EC), te da predstavljaju povredu prava na poslovni nastan temeljem članka 49. 
TFEU-a. Komisija vjeruje da obvezujuće naknade za usluge arhitekata i inženjera 
neopravdano otežavaju pravo na slobodu poslovnog nastana, onemogućujući arhitektima i 
inženjerima iz država članica EU-a otvaranje arhitektonskog ili inženjerskog ureda u 
Njemačkoj. Komisija osim toga prisvaja pravo reguliranja isključivo unutarnjih pitanja država 
članica, odnosno promiče nadmetanje za arhitektonske i inženjerske usluge utemeljeno 
isključivo i jedino na cijenama.    

Njemačka savezna vlada ne slaže se s pravnim mišljenjem Komisije.  

Hrvatska komora arhitekata suglasna je sa stavom Savezne vlade da su prepreke koje 
arhitekte sprječavaju u pružanju usluga u drugoj zemlji pretežno drugačije, praktične 
prirode, poput premještanja radne snage, osobnih problema, nedovoljnog poznavanja 
jezika, manjkavog poznavanja zakona o planiranju i gradnji i nedostatnog poznavanja 
lokalnog tržišta. 

Ne postoji nijedan dokaz da minimalne naknade zaista onemogućuju arhitekte u pružanju 
prekograničnih usluga. 

Arhitekti koji svoje usluge nude u Njemačkoj iz svoje zemlje čak nisu ni obvezni primjenjivati 
tarife propisane HOAI-em. Njegove odredbe primjenjuju se isključivo na rezidente. S druge 
strane, HOAI je ključan za održavanje visoke razine kontrole kvalitete i zaštitu potrošača u 
Njemačkoj. 

Ni Hrvatska komora arhitekata nije suglasna s pravnim mišljenjem Komisije i smatra da je 
izuzetno važno pružiti podršku njemačkoj vladi, njemačkim arhitektima i inženjerima u 
obrani HOAI-a. HOAI olakšava pristup njemačkom tržištu arhitektonskih usluga i hrvatskim 
arhitektima jer opseg usluga i odgovarajuću naknadu za iste čini transparentnima. 

Zbog svega navedenog, zatraženo je od Vlade i Ministarstva da podrže naš stav te da 
interveniraju u ime hrvatskih arhitekata pred Sudom Europske unije.  

U skladu s člankom 40., stavka 1. Statuta Europskog suda pravde, zemlje članice i 
institucije Unije imaju pravo intervenirati u slučajevima koji se vode pred Sudom. 

U privitku su im dostavljene i informacije o mehanizmu intervencije. 

29. srpnja 2017. godine zaprimila je dopis Ministarstva vanjskih i europskih poslova kojim 
nas obavještava da je kao tijelo državne uprave nadležno za koordinaciju poslova 
zastupanja interesa RH u postupcima pred Sudom EU-a, a slijedom našeg dopisa, 
obavijestilo MGPU o našoj inicijativi te je s njime u kontaktu kako bi detaljnije utvrdili 
okolnosti slučaja i njihov preliminarni stav. 

U međuvremenu je u Službenom glasilu Europske unije SL C 269, od 14. kolovoza 2017. 
godine objavljeno kako je 23. lipnja 2017. godine podnesena tužba – Europska komisija 
protiv Savezne Republike njemačke u predmetu broj C – 377/17. 

Nastavno na zatraženo očitovanje o uključivanju RH u predmetni sudski postupak MGPU 
se u svom odgovoru Ministarstvu vanjskih poslova od 2. kolovoza 2017. godine očitovalo 
kako uključivanje Republike Hrvatske u postupak koji je EK pokrenula protiv SRNJ može 
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dovesti RH u nepovoljan položaj u odnosu na ispunjenje zahtjeva iz Direktive o uslugama te 
smatra kako ne postoji interes za intervencijom i uključivanjem RH u predmetni postupak. 

 
IZVJEŠĆE S OPĆE SKUPŠTINE ACE–a održane u Rimu od 17. do 18. svibnja 2017. 
godine 
 
Sjednica Opće skupštine Vijeća arhitekata Europe (GA ACE) održana je u Rimu od 17. do 
18. svibnja 2017. godine u dvorani Roma Eventi u blizini Piazze di Spagna. 
 
Prvi je dan bio predviđen za teme koje su uobičajene za proljetne sjednice GA ACE, dok je 
drugi dan, ovaj put iznimno, bio rezerviran za simpozij nazvan „Arhitekt budućnosti“ iz 
tematskog područja „Obrazovanje i praksa“. 
 
Prvog dana, nakon financijskog izvješća te izvješća Predsjednika i Glavnog tajnika pristupilo 
se temama pod nazivom strateški prioriteti. 
 
O prvom prioritetu pod nazivom „Unapređujući najviše profesionalne standarde kako bi 
zaštitili javni interes“ izvjestio je hrvatski član u Executive Bordu (EB - Izvršni odbor) D. 
Bačić. Ovaj strateški prioritet bavi se obrazovanjem, vježbeništvom i usavršavanjem 
arhitekata te zakonodavnim paketom usluga prvenstveno kroz utjecaj regulacije na struku. 
Projekt Erasmus + izdvojen je kao najvažniji među školskim programina kojeg provodi ACE u 
suradnji sa Europskom asocijacijom za arhitektonsku edukaciju (EAAE). 
 
U drugom strateškom prioritetu iz područja praksa pod nazivom „Optimiziranje profesionalne 
mobilnosti kako bi se stimulirao rast poslovanja“ bilo je govora o raznim temama poput javne 
nabave, osiguranja, BIM edukacije te pristupa inozemnim tržištima poput Kanade, Južne 
Koreje ili Meksika. 
 
Zadnji strateški prioritet pod nazivom „Promoviranje odgovorne arhitekture“ najvećim dijelom 
govorio je o zaštiti okoliša kroz održivu arhitekturu odnosno o potrebi poboljšanja 
performansi kuća kroz poboljšanje sva „četiri stupa“: potrošnja prirodnih resursa, kvaliteta 
izgrađenog okoliša kuća, zadovoljstvo koisnika i vrijednost tijekom životnog ciklusa kuća. 
 
Drugog dana održana je posebna sjednica u vidu simpozija u Casa Dell` Architettura, na 
kojeg su bili pozvani predavači s europskih sveučilišta (Politecnico Torino, Sveučilište u 
Antwerpenu, Škola arhitekture i dizajna Oslo), nacionalnih udruženja (CNOA – Francuska, 
RIBA – Ujedinjeno kraljevstvo, CNAPIC i CUIA – Italija, CSCAE Katalonija – Španjolska, 
Arcasia - Makao), ugledni arhitekti praktičari (Tarald Lundevall – Snøhetta, Roger Riewe - 
Riegler Riewe Architekten, Tomohiko Yamanashi – Nikken Sekkei) te članovi ACE-a. 
 
Ovakav odabir predavača omogućio je pogled iz različitih perspektiva na ovu tematsku 
cjelinu koja unutar sebe obuhvaća različita područja djelovanja naše struke, od čega se 
izdvajaju sljedeća područja: 

- odnos između edukacije i prakse 
- priprema mladih arhitekta za budućnost i stvarne potrebe društva 
- globalizacija (internacionalizacija) i kako se sveučilišta suočavaju sa tim 
- odgovorna praksa kroz odnos Green & Bussines 
- priroda arhitektonske prakse se mijenja – adaptacija na novu realnost 
- utjecaj tehnologija na edukaciju i praksu 
- negativan i pozitivan utjecaj tržišnih silnica 
- EU legislativa – edukacija, vježbeništvo, mobilnost i međunarodno priznavanje. 

Simpozij je snimljen i dostupan na ACE-ovoj web stranici. 
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Opća skupština ACE-a, na kojoj je izabrano novo rukovodstvo, održana je u Bruxellesu od 1. 
do 2. prosinca 2017. godine. 
 
IZVJEŠĆE SA SJEDNICE OPĆE SKUPŠTINE ACE-a ODRŽANE 1. i 2. PROSINCA 2017. 
GODINE U BRUXELLESU 
Druga sjednica Opće Skupštine vijeća arhitekata Europe (GA ACE) održana je od 1.– 2. 
prosinca u Bruxellesu u Square meeting centru. Od uzvanika na GA ACE posebno se 
izdvajam novoizabrani (rujan 2017. u Seoulu) predsjednik UIA, Amerikanac Thomas Vonier 
arhitekt koji gradi po čitavom svijetu, a urede ima u Washington DC i Parizu i koji se 
prisutnima obratio kratkim uvodnim govorom. 
Prvog dana u jutarnjem terminu na rasporedu su bile uobičajene teme na dnevnom redu – 
izvještaj predsjednika i generalnog tajnika te prihvaćanje financijskog plana. Najveći i 
najvažniji dio jutarnjeg programa bio je rezerviran za izbore. Vođe delegacija su svojim 
glasovima u ime zemalja koje predstavljaju birale novog predsjednika i 5 članova izvršnog 
odbora (Executive Bord - EB). Za predsjednika je, između dva kandidata, izabran 
predstavnik Austrije Georg Pendl, dosadašnji član EB-a. Da bi bio izabran u EB kandidat je 
morao dobiti dvostruku većinu (double majority) odnosno natpolovičan broj svih glasova (za 
orijentaciju npr. Njemačka ima 29 glasova, Portugal 12, Hrvatska 7, a Slovenija 4) te da za 
njega glasa natpolovičan broj svih zemalja. Za članstvo u EB-u prijavljeno je 8 kandidata, a 
već u prvom krugu izabrano je potrebnih 5, među kojima i naš Dubravko Bačić. Dubravko 
Bačić je bio drugi na listi s 269 glasova (maksimalno je 373) i 22 glasa zemalja (max. 30) što 
predstavlja njegov uspjeh i uspjeh HKA. 
Popodnevni program prvog dana je bio rezerviran za konferenciju „BIM in Europe“. 
Konferencija je osmišljena na način da provede kroz različite poglede na primjenu BIM-a, 
kombinirajući teoriju i praksu. Posebno se izdvaja onaj praktični dio gdje je arhitekt iz 
sjeverne Francuske Vincent Gourguechon prezentirao primjenu BIM-a na jednom projektu 
svog ureda te Astrid Van Veen iz Snøhetta koja je pokazala kako se BIM reflektira na 
vođenje i organizaciju velikih projektnih sustava koji projektiraju po čitavom svijetu. 
Drugog dana prevladavale su teme vezane uz profesionalnu mobilnost, korištenje EU 
fondova, odgovornu arhitekturu u pogledu klimatskih promjena i sl. Također prezentirana je 
studija o nacionalnim profesionalnim kvalifikacijama koje su radili zajedno ACE i ENACA, a 
na kraju je najavljena tema o gradnji na kulturnom nasljeđu kojoj će biti posvećena slijedeća 
godina. 
Nakon GA u subotu popodne bila je organiziorana „Walking architecture tour“ i razgled 
najnovijih arhitektonskih ostvarenja uz Briselski kanal u neposrednoj blizini Molenbeek-a. 
Ove arhitektonske intervencije važne su prvenstveno zbog svog socijalnog utjecaja jer jedan 
zapušteni i pretežno industrijski dio grada pretvaraju u novo kulturno, stambeno i turističko 
središte sa nizom javnih prostora mijenjajući na taj način kvalitetu života zajednice. 

 

EUROPSKI FORUM ZA ARHITEKTONSKE POLITIKE  (EUROPEAN FORUM FOR 
ARCHITECTURAL POLICIES) 

25. ožujka 2017. godine i 30. lipnja 2017. godine održane su Opće skupština EFAP-a no 
predstavnica HKA-a Rajka Bunjevac nije bila u mogućnosti sudjelovati na njima. 

 

HKA - ENACA 

U Dublinu je 20. listopada 2017. godine održana sjednica ENACA grupe, na kojoj su u ime 
HKA prisustvovale Željka Jurković, predsjednica HKA i Jasna Tucak, glavna tajnica HKA. 
Ova sjednica je bila posebno svečana iz razloga što se je proslavljalo 10 godina od 
osnivanja ENACA-e, te su joj prisustvovali i posebni gosti, osnivači.  

Pored svečanog dijela, u radnom dijelu sjednicu raspravljalo se je o sastancima održanim 
sa predstavnicima Europske komisije u vezi notifikacija fakulteta, posebice onih sa 4+2 
programom, o temi Brexit, vezano za kvalifikacije ovlaštenih arhitekata, o različitom 
provođenju priznavanje kvalifikacije u EU zemljama te o ujednačavanju prakse. 
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DANI ARHITEKATA 1.0 
HKA i Predsjednica HKA bili su domaćini predsjedniku ACE Lucianu Lazzariju te 
predsjedniku ZAPS-a Alešu Prijonu, tijekom njihovog boravka na Danima arhitekata 1.0 u 
Rovinju. 
 
STUDIJSKA POSJETA KOSOVSKE DELEGACIJE 
Rajka Bunjevac, članica Upravnog odbora i Jasna Tucak, glavna tajnica su krajem studenog 
održale prezentaciju o radu Komore i prezentaciju Direktive o uslugama na slobodnom tržištu 
(DIREKTIVA 2006/123/EZ OD 12.12.2006.) kosovskoj delegaciji koja se sastojala od 
predstavnika ministarstava. Delegaciju je posebno interesiralo provođenje javne nabave, 
provođenje natječaja te priznavanje inozemnih stručnih kvalifikacija. 
 
 

13 
 
Promicanje interesa struke 
 

 
Upravni odbor / 
predsjednica / odbori / 
povjerenstva / voditelji 
 

siječanj - prosinac 
2017. 
trajno 

 
Upravni odbor HKA-a, na čelu s predsjednicom i u ovoj je godini lobirao promicanje ciljeva 
struke i zaštitu javnog interesa društva. Pri tom se posebno nastojalo izgraditi kvalitetan 
odnos unutar strukovnih tijela u RH, te osigurati njihov zajednički nastup u javnosti, tijelima 
državne uprave i na svim važnijim događanjima od značenja za ugled i rad struke. Zato su, 
uz HKA, u važnije aktivnosti uključivana regionalna društva arhitekata, UHA, AF, FAGG i dr. 
pravni subjekti relevantni za unaprjeđenje struke. 
 
Uspostavljaju se kontakti i daljnja suradnja s tijelima i institucijama struke i Države. Osobito 
su važni kontakti s: 

- MGIPU-om, 
- MG-om, 
- MRMS-om, 
- MVEP-om, 
- MZOP-om, 
- MZOS-om, 
- MK-om, 
- Odborom za prostorno uređenje i graditeljstvo Hrvatskog sabora, 
- Savjetom za prostorno uređenje RH, 
- Gradom Zagrebom, 
- AZTN-om, 
- Af, FGAG, GFOS,  
- UHA-om, 
- UHU-om, 
- ACE-om i njezinim članicama, 
- UIA-om, 
- EFAP-om, 
- drugim strukovnim i nestrukovnim asocijacijama i pravnim osobama. 
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Ostale aktivnosti 
 

 
 

 
 

 



                                          S t r a n i c a  | 38 

 

 38 

HRVATSKI ZAVOD ZA NORME 
HKA je treću godinu za redom osigurala za aktivne članove dostupnost hrvatskih normativnih 
dokumenata putem Repozitorija hrvatskih norma po sustavu Read Only. U Repozitoriju je 
pohranjena digitalna zbirka hrvatskih normi i ostalih normativnih dokumenata koji nastaju kao 
rezultat normizacijskog procesa u HZN-u. U 2017. pristup repozitoriju hrvatskih norma imao 
je 2501 član (uz dozvoljeno povećanje od 5%, max. 2626 korisnika). Prema statistikama 
HZN-a, 1495 članova se verificiralo (57,48 % upisanih) dok se 1086 članova nije verificiralo 
(41,75 % upisanih). Od ukupnog broja verificiranih članova samo je 371 član pregledavao 
norme, ukupno je 7497 puta pregledana/otvorena neka od dostupnih normi. U prosjeku je 
svaki član pregledao 20 norma. Članovi HKA su pregledali ukupno 1430 različitih norma. 
 
OSIGURANJE OD PROFESIONALNE ODGOVORNOSTI 
HKA je dužna temeljem članka 54. i 55. Zakona o komori arhitekata i komorama inženjera u 
graditeljstvu i prostornom uređenju („Narodne novine“ broj 78/15) preuzeti osnovno 
osiguranje od profesionalne odgovornosti svojih članova, ovlaštenih arhitekata, ovlaštenih 
arhitekata urbanista, ovlaštenih voditelja građenja, ovlaštenih voditelja radova, te stranih 
ovlaštenih osoba. Temeljem toga, Komora je dužna Allianz osiguranju jednom godišnje 
dostaviti popis članova kojima se izdaje polica osiguranja. U 2017. zatraženo je  izdavanje 
ukupno 2522 police osiguranja koje važe za period 01.06.2017. - 31.05.2018. godine.  
 
GODIŠNJE NAGRADE HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 
U veljači 2017. godine je donesene su Izmjene i dopune Pravilnika o dodjeli nagrada 
Hrvatske komore arhitekata. Godišnje nagrade Hrvatske komore arhitekata utemeljene su 
kako bi strukovna institucija arhitekata u Hrvatskoj mogla nagraditi i poticati izvrsnost u 
područjima arhitekture, urbanizma i konceptualnog promišljanja. Nagrade se dodjeljuju 
autorima i autorskim timovima, hrvatskim državljanima. Barem jedan član tima mora biti član 
HKA. Cilj dodjele nagrada je i podizanje ugleda struke u široj javnosti te poticanje članova 
Komore na afirmiranje i vrednovanje stručnog rada članova Komore. Nagrade se dodjeljuju 
za tri područja, za arhitekturu, urbanizam i konceptualni pothvat. Za ocjenu pristiglih 
prijedloga imenovan je Ocjenjivački sud u sastavu:  
          akademik Nikola Bašić, dipl. ing. arh.  
          Tomislav Ćurković, dipl. ing. arh.  
          redoviti prof. Ante Kuzmanić, dipl. ing. arh.  
          akademik Mladen Obad Šćitaroci, dipl. ing. arh.   
          prof. dr. sc. Karin Šerman, dipl. ing. arh. 
 
24. veljače 2017. godine objavljen je javni poziv za prijavu za dodjelu nagrada. Pristiglo je 
ukupno 29 radova, koji su svrstani u tri kategorije, za koje je predviđena dodjela medalja: 
arhitektura - 13 radova, urbanizam - 3 rada i  konceptualni pothvat - 13 radova.  
 
Medalja za arhitekturu Hrvatske komore arhitekata, za 2016. godinu, dodijeljena je Dinku 
Peračiću i Romanu Šilje za djelo Građevinski fakultet Osijek. 
 
Medalja za konceptualni pothvat Hrvatske komore arhitekata, za 2016. godinu, dodijeljena je 
autorima 3LHD-a (Saša Begović, Marko Dabrović, Tatjana Grozdanić Begović, Silvije Novak, 
Maroje Mrduljaš, Antun Sevšek, Saša Košuta, Dora Lončarić) za 3LHD interakcije (3LHD 
Interactions). 
 
Medalja za urbanizam Hrvatske komore arhitekata, za 2016. godinu nije dodijeljena. 
Medalje su dodijeljene na svečanoj večeri u sklopu Dana arhitekata 1.0.  
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ONLINE KALKULATOR – PROGRAM ZA IZRAČUN CIJENA ARHITEKTONSKIH 
USLUGA 
 
Hrvatska komora arhitekata, ponukana upitima članova, sa željom da im pomogne u 
svakodnevnoj praksi izradila je aplikaciju ONLINE KALKULATOR – program za izračun 
cijena arhitektonskih usluga. Aplikaciji se može pristupiti na web adresi : http://arhitekti-
hka.hr/hr/kalkulator/. 
 
ONLINE KALKULATOR cijena arhitektonskih usluga je besplatna je aplikacija temeljena na 
Pravilniku o standardu usluga Hrvatske komore arhitekata od 13. prosinca 2013. godine te 
pravilnicima ostalih inženjerskih komora u dijelu koji se odnosi na projektiranje zgrada. 
Namijenjena je arhitektima i pretpostavlja poznavanje Pravilnika o standardu usluga 
arhitekata i načina izračuna cijena usluga sukladno njegovim odredbama i metodama 
izračuna cijena usluga. Aplikacija je dostupna online, uz prijavu, te se podaci dobiveni 
izračunom mogu spremati, ponovno pozivati i ispisivati. Uz kalkulator je ažurirana tablica 
Pokazatelja troškova građenja 2016., koji podaci mogu poslužiti kao orijentacija prilikom 
izračuna proračunskih troškova potrebnih za izračun cijena usluga i okvirnih troškova 
građenja u ranim fazama projekta kad postoje samo programski podaci o građevini.  
Aplikacija je prezentirana na Danima arhitekata 1.0. u sklopu bloka predavanja Arhitekti i 
poslovna praksa. 
 
 
POTICANJE PROJEKATA ČLANOVA KOMORE 

Poticanje projekata članova Komore jedan je od strateških projekata utvrđenih Programom 
rada HKA za 2017. godinu. 7. srpnja 2017. godine objavljen je Javni poziv za dodjelu 
financijskih sredstava za poticanje projekata članova HKA za 2017. godinu. Prijavljeno je 
ukupno 40 projekata, od kojih se 20-ak odnosilo na arhitektonsku baštinu, 15-ak na 
urbanističko i prostorno planiranje, a nekoliko ih se odnosilo na proučavanje te praćenje 
recentnih procesa i pojava u prostoru. Povjerenstvo za ocjenu pristiglih prijava odabralo je 11 
projekata od interesa za arhitektonsku struku kojima su dodijeljena financijska sredstva u 
ukupnom iznosu od 100.000 kuna.  
 

          
Klasa:  350-01/18-04/02          
Urbroj:  505-01-18-1    
U Zagrebu, 1. ožujka 2018. godine 
 
      
 
 

Željka Jurković, dipl. ing. arh. 
predsjednica Hrvatske komore arhitekata  

http://arhitekti-hka.hr/hr/kalkulator/
http://arhitekti-hka.hr/hr/kalkulator/

